

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟွန်းဆန် ကမ်းဒါလာဗွန်က သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာ ပေးအပ်စဉ်။

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဆိုင်ရာ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော မစ္စတာ ဟွန်းဆန် ကမ်းဒါလာဗွန်က သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။  
အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သံတမန်ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းသိမ်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။  
သတင်းစဉ်

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံပြက္ခဒိန်အကြံပေးအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ သဘင်အစည်းအရုံး(ဗဟို)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပု အစည်းအရုံး(ဗဟို)တို့မှ အဖွဲ့ဝင်များ မိတ်ဆုံညစာစားပွဲကျင်းပ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပု အစည်းအရုံး(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်နွယ်(ကြာနွယ်)က နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ပုံတူပန်းချီကား အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်စဉ်။

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀  
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပြက္ခဒိန်အကြံပေးအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ သဘင်အစည်းအရုံး(ဗဟို)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပု အစည်းအရုံး(ဗဟို)တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်များ မိတ်ဆုံညစာစားပွဲကို ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။  
မိတ်ဆုံညစာစားပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ သူရဦးအောင်ကို၊ ဦးသောင်းထွန်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မျိုးအောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပြက္ခဒိန် အကြံပေးအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ သဘင်အစည်းအရုံး(ဗဟို) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပု အစည်းအရုံး(ဗဟို)တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြ သည်။  
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့

**မြောက်** နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏  
**ပြည်သူ့အတွက် တတိယ (၁) နှစ်တာ**  
**ပြည်သူ့အတွက် တတိယ(၁)နှစ်တာ အချုပ်ပို ပါရှိ**  
ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ တတိယ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချုပ်ပို(၄) မျက်နှာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

**မြောက်** သ တင်း အ ညွှန် ။  
ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန [www.tourism.gov.mm](http://www.tourism.gov.mm) ဝက်ဘ်ဆိုက်လွှင့်တင်  
စာမျက်နှာ >> ၂  
တိုင်းရင်းသားများ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ အခွင့်အရေးများကို အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားဆောင်ရွက်  
စာမျက်နှာ >> ၁၀

**KBZ BANK**  
**BEST BANK IN MYANMAR**  
Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia





# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော် အဆိုပါ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲ သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ တော်ဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော မစ္စစ်ဆူဖတ်သရာဆီမိုင်းသရီ ဖိတပ်သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ဧည့်ခန်းမ၌ ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်သည်။

တက်ရောက် သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန သံတမန် ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းသိမ်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်သဘောတူညီပြီးဖြစ်သော မစ္စစ်ဆူဖတ်သရာ ဆီမိုင်းသရီဖိတပ်က ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ပေးအပ်စဉ်။

### ❖ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရခိုင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

### ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့

အစည်းအဝေးတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင် က ယခုတွေ့ဆုံပွဲသည် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက မတ် ၁၄ ရက်တွင် ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ကော်မတီ ဖွဲ့စည်းပြီးနောက် ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့ပါကြောင်း။

ကော်မတီအနေဖြင့် ယခုပထမအကြိမ် ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ လာရောက်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့၌လည်း ရခိုင်အသင်းအဖွဲ့များနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ခေါင်းဆောင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်လည်း တွေ့ဆုံပွဲတစ်ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ထိုသို့တွေ့ဆုံပွဲ ပြုလုပ်ရမည့် ရည်ရွယ်ချက်မှာ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီက တွေ့ဆုံတွေ့ထိုက် သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကော်မတီအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရသို့ အစီရင်ခံစာတစ်ရပ် တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရေတိုရေရှည်အတွက် လုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခု ဆွေးနွေးပွဲမှ အကြံပြုဆွေးနွေး တင်ပြချက်များကို မှတ်တမ်းရယူပြီး အဆိုပါ အချက်အလက်များအပေါ်တွင် မူတည်၍ အစီရင်ခံစာတွင် ထည့်သွင်းရေးသားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တွင် ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် ပဋိပက္ခ အခြေအနေများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးပေးစေလို ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကော်မတီ နောက်ဆက်တွဲ အစည်းအဝေးတစ်ခု ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီ၏ ရုံးတစ်ရုံးကို ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါရုံးနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စများကိုလည်း ဖွဲ့စည်းရန် ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် လုပ်ငန်းကော်မတီတစ်ရပ်ကိုလည်း ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လုပ်ငန်းကော်မတီ ဖွဲ့စည်းရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်းစသည်ဖြင့် ပြောကြားသည်။

### အကြံပြုဆွေးနွေး

ထိုနောက် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြု



ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့်အဖွဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့်ပဋိပက္ခများ အမြန်ဆုံးလျော့ကျ၍ ရခိုင်ပြည်နယ် တစ်ခုလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရေတို၊ ရေရှည် ဆောင်ရွက်ရမည့်စီမံချက်များ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြု ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားသည်။

မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက် အကူပြုကော်မတီနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီများမှဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရုံးခန်း၌ ပြုလုပ်သည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက ရခိုင်ပြည်နယ်တစ်ခုလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။

ညနေ ၄ နာရီတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူ ပြုကော်မတီနှင့် စစ်တွေမြို့ရှိ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မြို့မြို့မြို့များ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်း အဝေးခန်းမ (၁)၌ ကျင်းပသည်။

### ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားမည်

အစည်းအဝေးတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက် အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ကျောက်တော်မြို့နယ်နှင့် မြောက်ဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် ငွေကျပ်သိန်းတစ်ထောင်ကို ကျောက်တော် နှင့် မြောက်ဦးမြို့ရှိ လူမှုကူညီရေးအဖွဲ့များမှတစ်ဆင့် ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ရသေ့တောင်၊ မင်းပြားနှင့် ကျန်မြို့နယ်များအတွက်လည်း ကူညီပံ့ပိုး ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြု ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများက ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မြို့မြို့မြို့များက ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်



# ကွယ်လွန်သွားပြီဖြစ်သော ကိုရီးယားဒီမိုကရက်တစ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်ကြီး H.E. Mr.Kim Il Sung ၏ (၁၀၇)နှစ်ပြည့်မွေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၁၀

ရန်ကုန်မြို့အခြေစိုက် ကိုရီးယားဒီမိုကရက်တစ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ ကွယ်လွန်သွားပြီဖြစ်သော ခေါင်းဆောင်ကြီး H.E. Mr.Kim Il Sung ၏(၁၀၇) နှစ်ပြည့် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ Chatrium Hotel ၌ကျင်းပရာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးနှင့်ဇနီးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ (၁၀၇)

ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Jong Ho Bom နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးတို့က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဇနီး၊ သံအမတ်ကြီးနှင့် ဇနီးတို့က တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူစုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား သံအမတ်ကြီးနှင့် ဇနီးတို့က ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

### ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဟာ ရန်သူမဟုတ်၊ မိတ်ဆွေကောင်းတစ်ဦးသာဖြစ်

မိမိတို့နိုင်ငံဟာ ခေတ်ဟောင်းစနစ်ဟောင်းကနေ ခေတ်သစ်စနစ်သစ် ဒီမိုကရေစီ အသွင် ကူးပြောင်းရေးကာလကို စတင်ပြီး ခြေလှမ်းနေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ တချို့က ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး အတွက် စိုးရိမ်တာတွေရှိပါတယ်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဟာ ရန်သူမဟုတ်ပါဘူး။ မိတ်ဆွေကောင်း တစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့နိုင်ငံနဲ့ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအတွက် အခွင့်အခါကောင်း၊ အခွင့်အလမ်း ကောင်းဖြစ်တာကို ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးက သိရှိစေလိုပါတယ်။

(၂၁-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဟားခါးမြို့၌ပြုလုပ်သည့် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် နားလည်ဖို့၊ လေးစားဖို့ အရေးကြီး

ကျွန်မတို့အစိုးရဟာ စစ်မှန်တဲ့ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးကို ထူထောင်ချင်ပါတယ်လို့ ကျွန်မတို့ပြောပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံနဲ့ အသင့်တော်ဆုံးဖြစ်မယ်လို့ ယူဆလို့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနိုင်ငံလို တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ မတူကွဲပြားမှုတွေအပေါ်မှာ ညီညွတ်မှုကို တည်ဆောက်ရမယ့် နိုင်ငံအတွက်ဆိုရင် ကျွန်မတို့ဟာ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် နားလည်မှု ရှိဖို့လိုတယ်။ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် လေးစားဖို့ဆိုတာ အင်မတန်မှအရေးကြီးပါတယ်။

(၅-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် တာချီလိတ်မြို့၌ပြုလုပ်သည့် တာချီလိတ်နှင့် မိုင်းယောင်းမြို့နယ်တို့မှ ဒေသခံပြည်သူလူထုနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံသဘင်အစည်းအရုံး(ဗဟို)မှ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

**နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ**  
မိတ်ဆုံညှိစာစားပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဒုတိယ ဝန်ကြီးတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံပြက္ခဒိန်အကြံပေး အဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံသဘင်အစည်းအရုံး(ဗဟို) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး (ဗဟို)တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင် များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

**ရှင်းလင်းဖြေကြား**  
ထိုနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက မြန်မာနိုင်ငံပြက္ခဒိန် အကြံပေးအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံသဘင်အစည်း အရုံး(ဗဟို)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပု အစည်းအရုံး(ဗဟို)တို့၏ သမိုင်းကြောင်းနှင့် ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ပြက္ခဒိန်အကြံပေးအဖွဲ့၊ မြန်မာ နိုင်ငံသဘင်အစည်းအရုံး(ဗဟို)နှင့် မြန်မာ နိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး(ဗဟို)တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ အဖွဲ့ဝင်များ ယခုကဲ့သို့ နေပြည်တော်တွင် စုဝေးရောက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လာရောက် တွေ့ဆုံကြခြင်းသည် အဖွဲ့အစည်းအလိုက် နိုင်ငံနှင့် လူမျိုး၊ ရိုးရာ ဓလေ့ထုံးစံ အမွေအနှစ် များနှင့် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ယဉ်ကျေးမှု



အနုသုခုမပညာရပ်များအတွက် တစ်ဖက် တစ်လမ်းက အားကြီးမာန်တက်သယံဇာတ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည်အတိုင်း ယခုထက် ပိုမို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ဆန္ဒရှိနေကြသည် ကို တင်ပြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုချင်းစီ၏ ဆောင်ရွက်မှုများ၊ ရည်မှန်းချက် များနှင့်ဆက်စပ်ပြီး ထပ်မံသိရှိလိုသည်များကို သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးနိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ဖြည့်စွက်မှာကြားလို သည်များကို ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် ယခု ကဲ့သို့ တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ကြောင်း တင်ပြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်ထံ မြန်မာနိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပုအစည်း အရုံး(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်နွယ်(ဆွာနွယ်)က နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ပုံတူပန်းချီ ကားကို အမှတ်တရလက်ဆောင်အဖြစ် ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်သည် မိတ်ဆုံညှိစာစားပွဲသို့ တက်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံပြက္ခဒိန်အကြံပေး အဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ သဘင် အစည်းအရုံး(ဗဟို)နှင့် မြန်မာ နိုင်ငံ ပန်းချီပန်းပုအစည်းအရုံး (ဗဟို)တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်း ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံစဉ်။

ရောက်လာကြသည် အဖွဲ့အစည်း သုံးခုမှ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ပြက္ခဒိန်ရေးဆွဲတွက်ချက်ခြင်း၊ ပန်းချီပန်းပုဆိုင်ရာ၊ သဘင်ဆိုင်ရာနှင့် ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အနုသုခုမဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အပြန်အလှန် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးပြီး မိတ်ဆုံညှိစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်သည်။  
**သတင်းစဉ်**

»» ကျောစုံမှ

အတူတကွ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းသွားရန်နှင့် နှစ်နိုင်ငံအကျိုးရှိစေမည့် ကိစ္စရပ်များတွင် Win - Win အနေအထားရအောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သွားရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအပေါ်စေတနာထားပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေ သည့် ရပ်ဝန်းနှင့် လမ်းကြောင်း စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မှုသည် အောင်မြင်မှုရရှိ မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ အဆိုပါစီမံကိန်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အကျိုးပြု မည့် စီမံကိန်းများကို တပ်မတော်အနေဖြင့်လည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ကျေးလက်ဒေသတွင် နေထိုင်သူများပြားပြီး

၎င်းတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

ယင်းနောက် နှစ်နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များ၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် တပ်မတော်မှ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာအမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် Tiananmen ရင်ပြင်သို့ သွားရောက်၍ အာဇာနည်ကျောက်တိုင်၌ ပန်းခွေချ အလေးပြုကြသည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့

သည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်ကြည်းတပ် သံချပ်ကာ လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိကြပြီး သင်တန်းကျောင်းအတွင်း ရှိ Simulated Training Center များအတွင်း သင်တန်းသားများကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမှု အခြေအနေများနှင့် Experimental Center of Equipment Support Technology အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု လေ့လာ ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့အား တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဖြစ်သူ Gen. Wei Fenghe က ပေးကျင်းမြို့ ကျောက်ယုထိုင်နိုင်ငံတော်ဧည့်ဂေဟာရှိ Wan Liu Tang ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး ဂုဏ်ပြုညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံ ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဂျပန်နိုင်ငံမှ ယန်း သန်း ၃၂၀၀ ကျော် အကူအညီပေးမည့် စာချုပ်လွှာ (၂) စောင် လက်မှတ်ရေးထိုး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရသို့ ဂျပန် နိုင်ငံအစိုးရမှ အကူအညီပေးရေးဆိုင်ရာ စာချုပ်လွှာ(၂) စောင်လက်မှတ်ရေးထိုးလဲလှယ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁) အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသာဦး၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင်၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်များနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Mr. Ichiro Maruyama နှင့် ဂျပန်သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျေးလက်ဒေသများ၌ စိုက်ပျိုးရေးစက်ပစ္စည်းနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်း ကိရိယာများထောက်ပံ့ခြင်းစီမံချက်အတွက် ဂျပန်ယန်း ၄၄၄ သန်းနှင့် လေယာဉ်စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုစနစ်မြှင့်တင် ခြင်း စီမံချက်အတွက် ဂျပန်ယန်း ၂၈၂၈ သန်း အကူအညီ ပေးရေးဆိုင်ရာ စာချုပ်လွှာများကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ အစိုးရကိုယ်စား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံအမတ် ကြီး Mr. Ichiro Maruyama တို့က လက်မှတ်ရေးထိုး လဲလှယ်ကြသည်။ (ယာပုံ) အဆိုပါစာချုပ်လွှာများပါ အကူအညီပေးမည့် စီမံချက်များအား အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ် ရေးကဏ္ဍတို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူ ဖြစ်စေမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ-ဂျပန်နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်လာ စေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



သင်္ကြန်ပိတ်ရက်တွင် ထိုင်းမှပြန်လာသည့် မြန်မာလုပ်သား ခြောက်ရက်အတွင်း တစ်သိန်းကျော်ခန့်ရှိပြီဖြစ်

မြဝတီ ဧပြီ ၁၀

မြန်မာသင်္ကြန်ပွဲတော်ဆင်နွှဲရန် ထိုင်းမှနေရပ်ပြန်လာသူ မြန်မာလုပ်သား ဦးရေမှာ ခြောက်ရက်အတွင်း တစ်သိန်းကျော်ခန့်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နှစ်နိုင်ငံအစိုးရမှ အဝင်အထွက် အိမ်ပြန်တုံးထုခ အခမဲ့ဖြင့် ဧပြီ ၅ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားပြီး ပထမသုံးရက်တာကာလဖြစ်သည့် ဧပြီ ၅ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ပြန်လည်ဝင်ရောက်သူဦးရေ တစ်သိန်းကျော်ခန့် ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အခမဲ့ခွင့်ပြု “အခု ပြန်လာတဲ့သူတွေက သင်္ကြန်အိမ် ပြန်လာကြတာပါ။ မြန်မာ လုပ်သားတွေအားလုံး ပြည်ဝင်တံဆိပ်တုံးထုရပါတယ်။ အရင်က မြန်မာဘက် ကလည်း ဘတ် ၂၀ ယူပေမယ့် အခုအခမဲ့ခွင့်ပြုတာကြောင့် မယူပါဘူး။ ပြီးတော့အရင်က ကောင်တာတစ်ခုတည်းနဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးပေမယ့် အခု ပြန်တဲ့သူတွေကများတာကြောင့် အချိန်ကြန့်ကြာမှုရှိရလေအောင် ကောင်တာသုံးခုဖွင့်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု မဲဆောက်-မြဝတီ ချစ်ကြည်ရေးအမှတ်(၁)တာတာမှ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ နေရပ်ပြန်လာသူများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် ထိုင်းဘတ်ငွေကို မြန်မာငွေလဲလှယ်ရာတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်းများကိုပါ လုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ နေရပ်ပြန်မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ စာရွက်စာတမ်းများ အား ကိုယ်နှင့်တစ်ပါတည်း ယူဆောင်သွားကြရန်နှင့် မိမိတို့၏စာရွက်စာတမ်း



များ ပျောက်ဆုံး၊ ပျက်စီးခဲ့ပါက ပြန်လည်လျှောက်ထားနိုင်ရန်အတွက် အထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများကို မိတ္တူကူးယူထားခြင်း၊ လက်ကိုင်ဖုန်း များဖြင့် စနစ်တကျ ဓာတ်ပုံရိုက်သိမ်းထားခြင်း၊ လဝက ထွက်ပေါက်၊ ဝင်ပေါက် များမှ အထွက်တုံးများအား ဓာတ်ပုံရိုက်သိမ်းထားခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြ ရန်လည်း အလုပ်သမားသံအရာရှိရုံးမှ သတိပေးထားသည်။ ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



မန္တလေးမြို့ကျုံးအရှေ့ဘက်ခြမ်းတွင် လူထုအပန်းဖြေနေရာနှင့် ပလက်ဖောင်းပြုပြင်တည်ဆောက်နေမှု သင်္ကြန်မတိုင်မီ ဖွင့်လှစ်သွားမည်

မန္တလေး ဧပြီ ၁၀

မန္တလေးမြို့ ကျုံးအရှေ့ဘက်ခြမ်းတွင် လူထုအပန်းဖြေ နေရာနှင့် ပလက်ဖောင်းများ တည်ဆောက်နေမှု သင်္ကြန် မတိုင်မီ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိရသည်။ အဆိုပါ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းကို Eden Group Construction Co.,Ltd. က တည်ဆောက် လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပြီး မန္တလေးမြို့ ကျုံးအရှေ့ဘက်ခြမ်း ၆၆ လမ်းကို ၁၂ လမ်း မှ ၂၆ လမ်းအထိ အရှည်ပေ ၇၃၀၀ ကို ၇ ရင်းနှိုက်ကျောက်ပြားများခင်းခြင်း၊ Handrail များ တပ်ဆင်ခြင်း၊ အနားယူအပန်းဖြေရန်များ ထားရှိခြင်း၊

မျက်စိပသာဒဖြစ်စေနိုင်သည့် အရိပ်ရောင်များနှင့် ပန်းအလုပ်များ စိုက်ပျိုးခြင်း၊ အလှစီတိုင်းများ၊ ရေပိုက် လိုင်း၊ လျှပ်စစ်မီးလိုင်းများ၊ ထရပ်စဖော်မာများ တပ်ဆင် ခြင်း၊ ရေနုတ်မြောင်းများ ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ လမ်းကပ်တုံး များ လဲလှယ်တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် ကိုယ်လက်ကျန်းမာရေး အတွက် လေ့ကျင့်ခန်းပြုလုပ်နိုင်သည့် အားကစားပစ္စည်း များပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကျုံးအရှေ့ဘက်ဘေးလမ်းတစ်လျှောက် တွင် အရိပ်ရအပင်ကြီး ၁၄၇ ပင်၊ ဖုတ်ရိပ်ပင် ၆၀၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ဧပြီ ၁၃ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)





# ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ (၁၉)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀

လယ်ယာမြေကို အခြားနည်းသုံးစွဲခွင့် ခွင့်ပြုမိန့်မရရှိမီစည်းကမ်းမဲ့စွာ အကွက်ဖော်ရောင်းချမှုများနှင့် စိုက်ပျိုးမြေများအကြောင်းမဲ့ လျော့နည်းလာခြင်း မရှိစေရန် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံ၏ကုန်ထုတ်စွမ်းအားတိုးတက်ရေးအတွက် စက်ရုံအလုပ်ရုံများ တိုးတက်တည်ဆောက်ရန်နှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မြေယာများ အသုံးပြုရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သော်လည်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံပြည့်ဝရေး၏ အရင်းအမြစ်တစ်ခုဖြစ်သော လယ်ယာမြေများ မလျော့ပါးစေရေးကို ထည့်သွင်းသုံးသပ်ပြီး သဟဇာတရှိစွာ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့၏ (၁၉) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ စုံညီစွာတက်ရောက်ကြပြီး အတွင်းရေးမှူး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသက်နိုင်ဦးက နိုင်ငံတော်စီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သိမ်းယူခံရသည့် လယ်ယာမြေများအတွက် နှစ်နာကြေးနှင့် လျော်ကြေးပေးချေရန်ကိစ္စရပ်များ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ လယ်ယာမြေ အခြားနည်းအသုံးပြုခွင့် လျှောက်ထားလာမှုကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရမည့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအလိုက် ရင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် လယ်ယာမြေဆိုင်ရာဥပဒေပါ အခွင့်အရေးများကို ပြည်သူများ အပြည့်အဝစာစားခွင့်ရရှိရေး၊ တရားမဝင် ရောင်းဝယ်ခြင်း၊



ပေါင်နံခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း၊ ပေးကမ်းခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်းများကြောင့် စာရင်းဇယား၊ ကိန်းဂဏန်း အချက်အလက်များ ကောက်ယူရာတွင် လယ်ယာမြေပိုင်ဆိုင် လုပ်ကိုင်သူအမည် ကွဲလွဲမှုများဖြစ်ပေါ်နေမှုအပေါ် လယ်ယာမြေများ စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် တည်ဆဲစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းဥပဒေများနှင့်အညီ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံကိန်းများအတွက် သိမ်းယူထားသည့် လယ်ယာမြေများနှင့် ပတ်သက်၍ နှစ်နာကြေးနှင့် လျော်ကြေးပေးချေရန်ကိစ္စများကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်း ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ အခြားနည်းကျူးလွန်

အသုံးပြုထားမှုများကို ပုဒ်မ(၁၉)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်ပါအတိုင်း ခွင့်ပြုချက်မရရှိမီ လယ်မြေများအပေါ်၌ ဆောင်ရွက်ပါက ဗဟိုလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့မှလည်းကောင်း၊ ကျွန်ုပ်လယ်ယာမြေများအပေါ် အသုံးပြုပါက နေပြည်တော်ကောင်စီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့မှလည်းကောင်း၊ ဒဏ်ကြေးသတ်မှတ်ရန် ကိစ္စရပ်များကို အကျယ်တဝင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ



နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀  
မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် မြန်မာ-သီရိလင်္ကာ ပူးတွဲကော်မရှင်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E.Mr. Tilak Marapana ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ညနေ ၆ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။  
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးချမ်းအေး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။  
သတင်းစဉ်

### နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်များတွင် သတင်းစာများ အလှည့်ကျထုတ်ဝေမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀  
မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်များအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၏ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများကို အလှည့်ကျ ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပါသည်။  
ဧပြီ ၁၄၊ ၁၅ ရက်တို့တွင် ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
ဧပြီ ၁၆၊ ၁၇ ရက်တို့တွင် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပြီး ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ကို ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
**ပုံမှန်ပြန်လည်ထုတ်ဝေသွားမည်**  
ထိုအတူ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(မန္တလေး)မှ (စနေနေ့)တိုင်း ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် မန္တလေးစာမျက်နှာကို ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(မြစ်ကြီးနား)မှ (စနေနေ့) တိုင်း ကချင်ဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေသည့် တိုင်းရင်းသားကဏ္ဍအချုပ်ပိုကို ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (မော်လမြိုင်)မှ (တနင်္ဂနွေနေ့)တိုင်း မွန်ဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေသည့် တိုင်းရင်းသားကဏ္ဍအချုပ်ပိုကို ဧပြီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(စစ်တွေ)မှ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တိုင်း ထုတ်ဝေသည့် ချီပြည်ရခိုင်ပုံရိပ် အချုပ်ပိုစာမျက်နှာကို ဧပြီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် လည်းကောင်း ရပ်နားမည်ဖြစ်ပြီး သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက်ကာလကျော်လွန်ပါက ပုံမှန်ပြန်လည်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
သတင်းစာကြော်ငြာများကိုမူ သတင်းစာတိုက်များ၏ အလှည့်ကျ ပိတ်ရက်ကာလများတွင် ပိတ်ရက်မရှိ လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီလ ၁၈ ရက်နေ့မှစ၍ သတင်းစာများအားလုံး ပုံမှန်အတိုင်း ဆက်လက်ထုတ်ဝေ သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း

### ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် M-9 Geophysical Site Investigation(GSI) and Pipeline Survey လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါ၍ ရေကြောင်းသတိပေးချက်ထုတ်ပြန်

မြန်မာ့ရေနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ရေနံရှာဖွေရေးစာရင်းကမ်းများတွင် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော PTTEP International Limited သည် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် M-9 Geophysical Site Investigation(GSI) and Pipeline Survey လုပ်ငန်းများကို R/V PTSC Researcher (Call Sign: 3WJZ) ရေယာဉ်ဖြင့် M9 west well#1 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၂၀ မိနစ် ၁၄ ဒီမီနစ် ၃၅ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၀၆ မိနစ် ၁၃ ဒီမီနစ် ၇၄ စက္ကန့်၊ M9 west well#2 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၉ မိနစ် ၅၅ ဒီမီနစ် ၃၄ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၀၆ မိနစ် ၅၃ ဒီမီနစ် ၇၇ စက္ကန့်၊ M9 west well#3 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၃ မိနစ် ၀၈ ဒီမီနစ် ၁၈ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၀၁ မိနစ် ၅၄ ဒီမီနစ် ၂၂ စက္ကန့်၊ M9 west well#4 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၂၀ မိနစ် ၂၆ ဒီမီနစ် ၈၇ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၄ ဒီဂရီ ၅၃ မိနစ် ၅၅ ဒီမီနစ် ၉၆ စက္ကန့်၊ Zawtika-14 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၃ ဒီဂရီ ၅၇ မိနစ် ၀၀ ဒီမီနစ် ၁၆ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၄၆ မိနစ် ၀၅ ဒီမီနစ် ၅၂ စက္ကန့်၊ Zawtika-15 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၃ ဒီဂရီ ၅၉ မိနစ် ၅၄ ဒီမီနစ် ၃၀ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၄၇ မိနစ် ၄၅ ဒီမီနစ် ၄၀ စက္ကန့်၊ Zawtika-17

မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၁ မိနစ် ၅၂ ဒီမီနစ် ၇၉ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၃၆ မိနစ် ၄၃ ဒီမီနစ် ၅၈ စက္ကန့်၊ Zawtika-20A မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၆ မိနစ် ၂၇ ဒီမီနစ် ၀၁ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၀၅ မိနစ် ၁၂ ဒီမီနစ် ၉၅ စက္ကန့် တွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးအပတ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ပထမအပတ်အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း (၁၉.၂.၂၀၁၉) ရက်စွဲဖြင့် ရေကြောင်းသတိပေးချက်အား သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ မပြီးပြတ်သေးပါသဖြင့် (၁၂.၄.၂၀၁၉) ရက်နေ့မှ (၁၅.၆.၂၀၁၉) ရက်နေ့အထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
သို့ဖြစ်ပါ၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ် လုပ်ငန်းကြန့်ကြာမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းခွင်ဧရိယာမှ ၄ ကီလိုမီတာ ပတ်လည်အတွင်း ရေကြောင်းသတိပေးချက် (Notice to Mariners) ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပါ၍ သဘောကြီးငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ်သမ္ဗန်များ ဖြတ်သန်းသွားလာခြင်း၊ ကျောက်ချ ရပ်နားထားခြင်း၊ ငါးဖမ်းဆီးခြင်း၊ ငါးဖမ်းကိရိယာများ ချထားခြင်းများ မပြုလုပ်ကြရန် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားကြောင်း သိရသည်။

### မနက်ဖြန်နံနက်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကျကျနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် တို့တွင် နေရာကျကျကွား မိုးထစ်ချရန်ရှိပါသည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။  
မိုး/လေ



# သင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းပြီး ပျော်ရွှင်စွာဆင်နွှဲနိုင်ဖို့ ပြည်သူလူထုအားလုံးက ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါတယ်

ရဲမှူး ဝင်းနိုင်ဦး

**အမေး၊ အရေး - အောင်ရဲသွင်**  
**ဓာတ်ပုံ - ထန်ဖုန်း**

မကြာမီကာလအတွင်း မြန်မာ့ရိုးရာအတာသင်္ကြန်ပွဲတော် ကြီးကျောကျော်တော်မည်ဖြစ်ရာ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် သင်္ကြန်ကာလအတွင်း ယာဉ်မတော်တဆမှုများ လျော့ပါး ချော့အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ နှစ်သစ်ကိုကြိုဆိုနိုင်စေရေး အတွက် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက် ထားရှိသည့် အစီအမံများကို ပြည်သူများ သိရှိနိုင်စေရန် အမှတ်(၁)ယာဉ်ထိန်းရဲ ဒု-တပ်ဖွဲ့ခွဲ(နေပြည်တော်)မှ ဒု-တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ရဲမှူး ဝင်းနိုင်ဦးနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းထား ပါသည်။

**မေး။ ။ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ သင်္ကြန်ကာလမှာ ယာဉ်မတော်တဆမှုတွေ လျော့ပါးစေဖို့ ဘယ်လို အစီအမံတွေ ရှိသလဲ ဆောင်ရွက်ထားသလဲဆိုတာ ပြောပြပေးပါ။**

**ဖြေ။ ။** ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် ကျင်းပစဉ်ကာလအတွင်း ယာဉ်မတော်တဆဖြစ်မှု တွေလျော့နည်းစေဖို့အတွက် ရေကစားမဏ္ဍပ်တွေမှာ ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး တာဝန်ချထား ခြင်း၊ နေပြည်တော်မှာရှိတဲ့ အပိုင်၊ မီးပွိုင့်၊ လမ်းဆုံ၊ လမ်းခွကွေမှာ ယာဉ်လမ်းရှင်းလင်းရေးတာဝန် ချထားခြင်း၊ ရှေ့ပြေးဆိုင်ကယ်တွေနဲ့ ယာဉ်လမ်းရှင်းလင်းရေး တာဝန် ချထားခြင်းနှင့် ဆယ်တင်ယာဉ် (ကရိန်းယာဉ်)တွေနဲ့ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့တဲ့အခါမှာ ရှင်းလင်းဖို့ အသင့်တာဝန် ချထားခြင်းတွေကို စီမံဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။

**မေး။ ။ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ သင်္ကြန်ကာလ အတွင်းမှာ အရက်သေစာသောက်စားပြီး ယာဉ်မောင်းနှင်မှုတွေကို ဘယ်လိုဆောင်ရွက်သွားမလဲ ဆိုတာ ပြောပြပေးပါ။**

**ဖြေ။ ။** သင်္ကြန်ကာလအတွင်း မူးယစ်သောက်စားပြီး မောင်းနှင်ခြင်းမပြုစေရန်အတွက် သင်္ကြန် ကာလမတိုင်ခင် အကြိုကာလတွေမှာ သက်ဆိုင်ရာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေဖြစ်တဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်း တွေ၊ NGO အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ယာဉ်၊ လမ်းရှင်းလင်းရေး

ပညာပေးဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း အရက်သေစာသောက်စားပြီး ယာဉ်မောင်းနှင်ခြင်းမပြုဖို့နဲ့ လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်တွေအသုံးပြုပြီး ရေပက်ခံမထွက်ဖို့ကို ကြိုတင်ပညာပေးဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပြီး အရက်သေစာသောက်စားပြီး မောင်းနှင်ခြင်း မရှိစေဖို့ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း တွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး Alcohol Tester နဲ့ စစ်ဆေးအရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုစစ်ဆေးတဲ့အခါမှာ လည်း ယာဉ်မောင်းဟာ ယာဉ်မောင်းနှင်ဖို့ မသင့်တော်တဲ့ အခြေအနေမှာရှိနေမယ်ဆိုရင် အခြားယာဉ်မောင်းနှင် တတ်သူတစ်ဦးနဲ့ အစားထိုးလဲလှယ်ပြီး မောင်းနှင်စေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သင်္ကြန်ကာလအတွင်းမှာ ရေပက်ခံထွက်တဲ့ ပြည်သူတွေ ယာဉ်အန္တရာယ်မဖြစ်စေဖို့အတွက် ဒီလိုစီမံ ဆောင်ရွက်ရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ။ သင်္ကြန်ကာလမှာ အပျော်ကျူးပြီး ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း မလိုက်နာဘဲ ထင်သလိုမောင်းနှင်မှုတွေကို ဘယ်လိုကိုင်တွယ်သွားမလဲ ဆိုတာ သိလိုပါတယ်။**

**ဖြေ။ ။** ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း မလိုက်နာဘဲ ထင်သလိုမောင်းနှင်မှု မရှိစေဖို့အတွက် စည်းကမ်းပျက်မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ် တွေကို ပူးပေါင်းအဖွဲ့တွေနဲ့ ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန် အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယာဉ်စည်း ကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးဟောပြောမှုတွေကို မြို့ပေါ်မှာသာမက ကျေးရွာတွေအထိ အရှိန်အဟုန်မြှင့် အသိပညာပေးဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလို အသိပေးလုပ်ဆောင်ခြင်းတွေကို ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေဖို့အတွက် သတင်းမီဒီယာ တွေကနေတစ်ဆင့် အသိပညာပေးခြင်းတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပြီး ယာဉ် အန္တရာယ်ဆိုးကျိုးကို ပြည်သူလူထု သိရှိလက်ခံနိုင်ရေး အတွက် ဥပဒေစည်းကမ်းများနဲ့ ထိန်းသိမ်းကြပ်မတ်ခြင်း နည်းလမ်းတွေအပြင် လူထုအခြေပြုပညာပေးစနစ်ကို လည်း ထိရောက်စွာအသုံးပြုပြီး ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်း စည်းကမ်းမလိုက်နာပါက သက်ဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးမိတ်ဖက်

ပူးပေါင်းအဖွဲ့တွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ယာဉ်မောင်းကို ထိန်းသိမ်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ။ ယခင်နှစ်သင်္ကြန်ကာလအတွင်း တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာနဲ့ ယာဉ်မတော်တဆဖြစ်ပွား ခဲ့မှုအခြေအနေနဲ့ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်မှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ယာဉ်မတော်တဆမှုအခြေအနေများကို သိလိုပါတယ်။**

**ဖြေ။ ။** ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ရဲ့ တစ်နိုင်လုံး စာရင်း ဇယားများအရ ၂၀၁၈ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန် ကာလအတွင်းမှာ တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာအနေနဲ့ ယာဉ်မတော်တဆမှု ၃၅၀ မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူ ၆၉၀ ဦး၊ သေဆုံးသူ ၁၃၃ ဦးရှိခဲ့ကာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးတွေမှာ ယာဉ်မတော်တဆမှု အများဆုံး ဖြစ်ပွားခဲ့တာကိုတွေ့ရှိရပါတယ်။ နောက်ပြီး ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းမှာ ယာဉ်မတော်တဆမှု ရှစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး သေဆုံးသူ ရှစ်ဦးနဲ့ ဒဏ်ရာရရှိသူ တစ်ဦး ရှိခဲ့ပါတယ်။

**မေး။ ။ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ သင်္ကြန်ကာလ အတွင်း ယာဉ်မောင်းသူတွေကို ဘယ်လိုအကြံ ပြုချင်ပါသလဲ။**

**ဖြေ။ ။** ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ သင်္ကြန်ကာလ အတွင်းမှာ ရေပက်ခံထွက်လာတဲ့ ပြည်သူလူထု ဘေးအန္တရာယ်ကင်းစေဖို့အတွက် ယာဉ်မောင်းသူတွေကို အကြံပြုလိုတာက အရက်သေစာသောက်စားပြီး ယာဉ်မောင်းနှင်ခြင်းမပြုဖို့ ပြောကြားလိုပါတယ်။ နောက်ပြီး မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်တွေ များပြားလာ တာနဲ့အမျှ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုမရှိစေရေးအတွက် ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအတိုင်း စနစ်တကျမောင်းနှင် သွားဖို့နဲ့ ယာဉ်ရပ်ဆိုင်းရာအလေးချိန်ထက် ပိုပြီးတင်ဆောင် မောင်းနှင်ခြင်းမပြုဖို့ အကြံပြုလိုပါတယ်။ တစ်စီးနဲ့တစ်စီး အပြိုင်အဆိုင် မဆင်မခြင် အရှိန်ပြင်းမောင်းနှင်ခြင်း၊ လမ်းပြောင်းပြန်မောင်းနှင်ခြင်း၊ ဘေးတံခါးများ၊ နောက်ဖုံး များဖြုတ်ပြီးမောင်းနှင်ခြင်း၊ ဆိုင်ကယ်များတွင် ပါဝါ အိတ်ဇောတပ်၍ မောင်းနှင်ခြင်းနဲ့ နံပါတ်မရရှိသေးတဲ့



ရဲမှူး ဝင်းနိုင်ဦး

ယာဉ်အသစ်တွေနဲ့ ရေပက်ခံထွက်ခြင်း မပြုလုပ်ဖို့ အကြံပြု ပြောကြားလိုပါတယ်။

**မေး။ ။ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ ပြည်သူလူထု အတွက် ဖြည့်စွက်ပြောကြားလိုတာများ ရှိရင် ပြောကြားပေးပါ။**

**ဖြေ။ ။** မဟာသင်္ကြန်ဆိုတာ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီအချိန်မှာ အားလုံးက စိတ်လက်ပေါ့ပါးစွာနဲ့ ပျော်ရွှင်ကြည်နူးစွာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ဆင်နွှဲကြပါတယ်။ ဒီလိုဆင်နွှဲတဲ့ အခါမှာ အားလုံးက ဘေးအန္တရာယ်ကင်းကင်းနဲ့ နှစ်သစ် ကူးပွဲတော်ကိုဆင်နွှဲပြီး နှစ်သစ်ကို စိတ်သစ်လူသစ်နဲ့ ကြိုဆိုဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့လည်း ပြည်သူလူထု ပျော်ရွှင်စွာဆင်နွှဲတဲ့အခါမှာ ယာဉ် အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းဖို့အတွက် တစ်ဖက် တစ်လမ်းက ဆောင်ရွက်တာကို ပြည်သူလူထုအားလုံးက လည်း ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းပြီး ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြ စေလိုပါတယ်။ ဒီလို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်းအားဖြင့် ပြည်သူလူထုအားလုံး ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး နှစ်သစ် ကူးပွဲတော်ကို ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်ဆင်နွှဲနိုင်မှာဖြစ်တဲ့ အကြောင်း အသိပညာပေးပြောကြားလိုပါတယ်။ ။



ရန်ကုန်မြို့ပြည်လမ်းအင်းလျားကန်ပေါင်တွင် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်အတွက် ပုသိမ်ထီးများဖြင့်လှပစွာ အလှဆင် ထားသည့်မြင်ကွင်းကို ဧပြီ ၁၀ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

## သင်္ကြန်ပွဲတော်ကာလအတွင်း ယာဉ်မောင်းသူများ လိုက်နာရန်

- ၂၀၁၈ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း တစ်နိုင်လုံး အနေဖြင့် ယာဉ်မတော်တဆမှု ၃၅၀ မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကာ ဒဏ်ရာရသူ ၆၉၀ ဦး၊ သေဆုံးသူ ၁၃၃ ဦးရှိခဲ့ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ယာဉ် မတော်တဆမှု အများဆုံးဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရ ပါသည်။
- သို့ဖြစ်ပါ၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း မိဘပြည်သူများ ယာဉ်မတော်တဆမှုကြောင့် ထိခိုက် နစ်နာမှုမရှိစေရေး၊ ယာဉ်အန္တရာယ် မဖြစ်ပွားစေရေးတို့ အတွက် ယာဉ်မောင်းသူများအနေဖြင့် အောက်ပါ စည်းကမ်းချက်များအား တိကျစွာလိုက်နာကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
- ၁။ မူးယစ်သောက်စား၍ ယာဉ်မောင်းနှင်ခြင်း မပြုရ။
- ၂။ အပျော်လွန်ကျူး စည်းကမ်းမဲ့ပြိုင်မောင်းနှင်ခြင်း၊ လှမောင်းခြင်း၊ အရှိန်ပြင်းမောင်းခြင်းမပြုရ။
- ၃။ ယာဉ်နံပါတ်ပြားမပါဘဲ မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရ။
- ၄။ ယာဉ်၏ ဘေးတံခါးများ၊ နောက်ဖုံးများဖြုတ်၍ မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရ။
- ၅။ ဖျက်သိမ်းထားသော ယာဉ်အို၊ ယာဉ်ဟောင်း များနှင့် ပြုပြင်ဆဲယာဉ်များအား မောင်းနှင် ခြင်းမပြုရ။
- ၆။ ယာဉ်ကြောပြောင်းပြန် စီးနင်းမောင်းနှင်ခြင်း မပြုရ။
- ၇။ ထော်လာဂျီကဲ့သို့ အနေးယာဉ်များကို အသုံးပြု ၍ ရေကစားခြင်းမပြုရ။
- ၈။ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ အိတ်ဇောပိုက်ဖြုတ်၍ စီးခြင်း၊ အသံကျယ်လောင်စွာစီးခြင်း၊ နံပါတ် မမြင်အောင် တွန်းခေါက်၍ စီးခြင်း၊ ရှေ့နောက် နံပါတ်ပြားမပါဘဲစီးခြင်း၊ နှစ်ဦးထက်ပို၍ စီးခြင်း၊ ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်မပါဘဲ စီးခြင်းများမပြုရ။
- ၉။ သံစုံဟွန်းများ တပ်ဆင်ကာ အသုံးမပြုရ။
- ၁၀။ မော်တော်ယာဉ်များတွင် ညစ်ညမ်းသော စာသားများ၊ ဆိုင်းဘုတ်၊ ပန်းချီ၊ ရုပ်ပုံ၊ အခြား မသင့်လျော်သော ပစ္စည်းများ ရေးသားချိတ်ဆွဲ၍ မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရ။

ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့

## မြန်အောင်မြို့တွင် ပထမအကြိမ် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ပွဲတော်ကျင်းပမည်

မြန်အောင် ဧပြီ ၁၀  
မြန်အောင်မြို့တွင် ပထမအကြိမ် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကို သင်္ကြန်အကျနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ပရိကွရာလမ်း AYA Bank ရှေ့တွင် ဖွင့်ပွဲကျင်းပပြီး ပြည်သူ့ရင်ပြင်ရှေ့ ဗဟို မဏ္ဍပ်အထိ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အလှူရှင်များစုပေါင်း၍

စတုဒိသာကျေးမွေးလှူဒါန်းခြင်း၊ ရေကစားခြင်းတို့ကို သင်္ကြန်အတက်နေ့အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ နေ့စဉ် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မျိုးညွန့်က ပြောသည်။ ဝင်းဖိုလ် (ပြန်/ဆက်)



# ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော်၌ တင်လှူပူဇော်မည့် ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်ဘုံအဆင့်ဆင့်တို့အား ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင်သို့ ပင့်ဆောင်ပူဇော်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၁၀

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီတော်၌ တင်လှူပူဇော်မည့် ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော် ဘုံအဆင့်ဆင့်များအား ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင်ရှိ ချမ်းသာကြီးတန်ဆောင်းသို့ ပင့်ဆောင်ပူဇော်သည့် မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကမ္ဘာ့အေး စေတီတော်အရှေ့ဘက်မှ မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌ ကျင်းပသည်။

### အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပူဇော်

ရှေးဦးစွာ ကမ္ဘာ့အေးစေတီတော် မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး သံဃာနာယကဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်အမှူးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက အန္တရာယ်ကင်းပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ် ကြံပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်မိုးမိုးစုကြည်၊ ကမ္ဘာ့အေးစေတီတော် ဂေါပက အဖွဲ့ဝင်များက ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော် ဘုံအဆင့်ဆင့်တို့အား အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်တို့အား ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေး ဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကမ္ဘာ့အေးစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ကမ္ဘာ့အေးစေတီတော်အား လက်ယာရစ်တစ်ပတ် လှည့်လည်ပူဇော်သည်။

### ရင်ငွေခိုလှုံကာ အပူဇော်ခံထားရုံ

ယင်းနောက် ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော် ဘုံအဆင့်ဆင့်တို့အား ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်း၊ ဓမ္မစေတီလမ်း၊ အာဇာနည်ဗိမာန်လမ်းမှတစ်ဆင့် ရွှေတိဂုံစေတီတော် အရှေ့ဘက်မှခံသို့



ပင့်ဆောင်ကြသည်။ ရွှေတိဂုံစေတီတော်အရှေ့ဘက်မှခံတွင် ရွှေတိဂုံ စေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဒေဝါဝင်း၊ ရာဇာဝင်း၊ နရီအဖွဲ့များဖြင့် ကြိုဆိုပင့်ဆောင်၍ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအား လက်ယာရစ်တစ်ပတ် လှည့်လည်ပူဇော်ကာ ချမ်းသာကြီးတန်ဆောင်းတွင်

တိုင်းဒေသကြီးသံဃာနာယကဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနောက်ဘက်မင်္ဂလာဆောင်ရွက်ကြပြီး ရတနာစိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရွှေထီးတော်ဘုံအဆင့်ဆင့်တို့အား ရွှေတိဂုံစေတီတော် မြတ်ကြီး၏ ရင်ငွေခိုလှုံကာ အပူဇော်ခံထားရုံသည်။ **ဟန်လင်းနိုင်**

## ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းလွင်ဦး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုကိုဦး (ယခု ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ငြိမ်း၊ အကြံပေး)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသောင်းလွင် (ယခု ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်မှူး(ယခုညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းနိုင်ဝင်းတို့အပေါ် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူ

**နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀**

ရေအရင်းအမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၏ အဂတိလိုက်စားမှုများအား သိရှိနိုင်ပါရန်နှင့် စုံစမ်းဖော်ထုတ်ပေးပါရန် တိုင်ကြား ခဲ့ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်က စုံစမ်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

**စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်**

တိုင်ကြားစာအရ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်က စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းစစ်ဆေးခဲ့ရာ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းလွင်ဦး၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုကိုဦး(ယခု ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ငြိမ်း၊ အကြံပေး)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသောင်းလွင်(ယခု ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်မှူး (ယခု ညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းနိုင်ဝင်း တို့သည် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဘတ်ဂျက်များမှ ခွဲဝေချထား ပေးသည့် လုပ်ငန်းရန်ပုံငွေများကိုသုံးစွဲ၍ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းမှ ရုံးချုပ်သို့ ပုံပိုးငွေအဖြစ် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အတွင်းက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရုံးတို့မှ

ငွေကျပ် ၂၃၇၆၉၇၈၀ ဒသမ ၂၂ ကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်းက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရုံးတို့မှ ငွေကျပ် ၈၈၉၇၆၂၅၅ ဒသမ ၆၄ ကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်းက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရုံးတို့မှ ငွေကျပ် ၁၂၉၅ သိန်းကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အတွင်းက တိုင်းဒေသကြီးရုံးတို့မှ ငွေကျပ် သိန်း ၈၁၀ ကို လည်းကောင်း လွှဲပြောင်းပေးပို့စေခြင်းဖြင့် လက်ခံရယူ ခဲ့ခြင်းသည် ရာထူးတာဝန်ကို အလွဲသုံးစားပြု၍ အဂတိ လိုက်စားမှုကျူးလွန်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက် သဖြင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းလွင်ဦး၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုကိုဦး(ယခု ဒုတိယညွှန်ကြား

ရေးမှူးချုပ်၊ ငြိမ်း၊ အကြံပေး)၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသောင်းလွင် (ယခု ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်မှူး (ယခု ညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းနိုင်ဝင်း တို့အပေါ် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၆ အရ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဧမူသီရိ မြို့မရဲစခန်းတွင် ယနေ့ရက်စွဲဖြင့် ပထမသတင်းပေး တိုင်ကြားချက်ဖွင့်လှစ်၍ တရားစွဲဆို အရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်မှ သတင်းရရှိသည်။ **သတင်းစဉ်**



## မအူပင်မြို့၌ စာအုပ်စာစောင်ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်း စာဖတ်ပွဲဆွေးနွေး

**မအူပင် ဧပြီ ၁၀**

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် မအူပင်မြို့ လူထု အခြေပြုစာပေဌာနခန်းမ၌ ဧပြီ ၈ ရက်က စာအုပ်စာစောင် ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်း (Book Club) က ဒေါက်တာ မတင်ဝင်း၏ အလုပ်ဆိုတာအင်အားပါ စာအုပ်ကို စာဖတ်ပွဲပြုလုပ်၍ အတွေးအမြင်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။

**ဆွေးနွေး**

စာဖတ်ပွဲတွင် Book Club ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောမောင် က စာဖတ်ပွဲတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးမည့် ဆရာများ၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိကို မိတ်ဆက်ပြီး Book Club အဖွဲ့ဝင်ဦးစိုးက ဒေါက်တာ မတင်ဝင်း၏ မျက်နှာဖုံးပါစာသားမှ အလုပ် ဆိုတာ မိမိကိုယ်ကိုတည်ဆောက်ဖို့ မိမိဘဝကို ခိုင်ခံ့စွာ တည်ဆောက်ဖို့အတွက် အလိုအပ်ဆုံးအင်အားဖြစ်ပြီး မိမိကိုယ်ကို တည်ဆောက်နိုင်သောအင်အားက အလုပ် လုပ်ရင်းရလာနိုင်ကြောင်း၊ ဘာအလုပ်ပဲလုပ်လုပ် အလုပ်

တစ်ခုကိုလုပ်၊ အလုပ်မရှိရင် တန်ဖိုးမရှိ၊ တန်ဖိုးရှိအောင် အလုပ်လုပ်ရကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး Book Club အဖွဲ့ဝင် ဦးဘိုထွေးက အလုပ်လုပ်ရာမှာ အောင်မြင်စေလိုလျှင် အများနှင့်ပြေလည်အောင် ဆက်ဆံတတ်ပါမှ အလုပ် တစ်ခုမှာ ကိုယ်လုပ်ချင်သည့်အလုပ်ကို အများက လုပ်ချင် လာအောင် စည်းရုံးနိုင်သည့်လူဖြစ်ရမည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

**ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လို**

ထို့နောက် Book Club အဖွဲ့ဝင်များက စာအုပ်မှ ရရှိသည့် အတွေးအမြင်များအား အသီးသီးဆွေးနွေးကြပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီး အရာရှိ ဒေါ်တင်သူဇာလှိုင်က လူငယ်၊ လူရွယ်များ စာပေ ဖတ်ရှုသည့် အလေ့အထများရရှိ၍ တွေးခေါ်တတ်စေရန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ သည်။

**အောင်နိုင်၊ အောင်မြင်မြတ် (မအူပင်)**





# မြောက်ဦးမြို့ရှိ အမှတ် (၃၁) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်အား AA အဖွဲ့က အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်၊ တိုက်ပွဲနှင့် မသက်ဆိုင်သည့် မိသားစုဝင်များအား သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ကလေးသူငယ်များနှင့် အမျိုးသမီးများအား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းများ စသည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ကျူးလွန်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀  
ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့ရှိ အမှတ် (၃၁) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်အား ဧပြီ ၉ ရက် ညပိုင်းတွင် AA အဖွဲ့က အင်အား အလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ပြီး တိုက်ပွဲနှင့်မသက်ဆိုင် သည့် မိသားစုဝင်များအား သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းများ ကျူးလွန်သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်မှာ ဧပြီ ၉ ရက် ည ၁၀ နာရီခွဲခန့်တွင် AA အဖွဲ့မှ အင်အား ၂၀၀ ခန့်က အမှတ် (၃၁) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်အား မြောက်ဘက်မျက်နှာစာမှ လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ဝင်ရောက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ပြီး အကြိမ်ကြိမ် လုံးထွေးတိုက်ခိုက် ခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် မိမိတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ကြံ့ကြံခံ ပြန်လည်ခုခံ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ပင်မဌာနချုပ်၏ အရေးကြီးနေရာများ ကျဆုံးမှု မရှိဘဲ လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့၏ အိမ်ထောင်သည်လှိုင်းများအထိသာ ဝင်ရောက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဧပြီ ၁၀ ရက် နံနက် ၄ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း ရောက်ရှိလာခြင်းကြောင့် AA အဖွဲ့

ပြန်လည်ဆုတ်ခွာသွားသဖြင့် နံနက် ၄ နာရီခွဲခန့်တွင် စခန်းဌာန ချုပ်အား မိမိတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆုတ်ခွာသွားသော AA အဖွဲ့နောက်သို့ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ က ထက်ကြပ်လိုက်လံရှင်းလင်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်တွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦး ကျဆုံးပြီး ခုနစ်ဦးပျောက်ဆုံးကာ မိသားစုဝင် ဇနီး တစ်ဦးကို ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့အပြင် AA အဖွဲ့က လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ဇနီး သုံးဦး၊ မိခင်တစ်ဦး၊ ကလေးသူငယ် သုံးဦး ( ယောက်ျားလေး တစ်ဦးနှင့် မိန်းကလေးနှစ်ဦး ) တို့အား ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း၊ AA အဖွဲ့အနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့၏ အိမ်ထောင်သည် မိသားစုလှိုင်းခန်းများ အား ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ တိုက်ပွဲနှင့်သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ မိသားစုဝင်များ၊ အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးသူငယ်များ ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းများ စသည့် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိသည်။  
သတင်းစဉ်



AA အဖွဲ့များ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု အခြေပြမြေပုံ



ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းခံရသော ဒုရဲအုပ် သဲဇော်အောင်၏ ဇနီးနှင့် သမီး။



ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းခံရသော ဒုရဲအုပ် အောင်ကိုကိုမြင့်၏ သမီး မနှင်းဟေမာန်ကို။



ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းခံရသော ဒုရဲအုပ် အောင်ကိုကိုမြင့်၏ မိခင်ဒေါ်အေးအေး(၅၆)နှစ်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့ရှိ အမှတ် (၃၁) လုံခြုံရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်အား AA အဖွဲ့က ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ပြီး ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစုများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ဒေါ်အင်စန္ဒာစိုး(၅၂)နှစ် (ဒုရဲအုပ် အောင်ကိုကိုမြင့်၏ ဇနီး)



မောင်အောင်မြင့်မြတ်ကို(၅)နှစ် (ဒုရဲအုပ် အောင်ကိုကိုမြင့်၏ သား)



ဒေါ်တင်လေးနွယ်(၁၉)နှစ် ရဲတပ်သား စည်သူစိုး၏ ဇနီး







### ချင်းပြည်နယ်တွင် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေး

**ဟားခါး ဧပြီ ၁၀** ချင်းပြည်နယ် MSME Action Plan ဖော်ထုတ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဟားခါးမြို့၊ ဝိုင်းတိုက်ရွာခန်းမ၌ကျင်းပသည်။ ချင်းပြည်နယ် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး၊ လျှပ်စစ်နှင့်စက်မှုလက်မှု

ဝန်ကြီး ဦးစိုးထက်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ် အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုအေဂျင်စီမှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြင်ပအသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ချင်းပြည်နယ် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး၊ လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး ဦးစိုးထက်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင် MSME လုပ်ငန်းများသည် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ပါဝင်နေသည့်အတွက် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် MSME လုပ်ငန်းများသည် အဓိက ကျောရိုး

မဏ္ဍိုင်ဖြစ်၍ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းပြီး သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးတွင်လည်း သက်ဆိုင်ရာ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အေဂျင်စီများ ဖွဲ့စည်း၍ အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်၏ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီအဖွဲ့ဖြင့် ချင်းပြည်နယ်၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရမည့် စီမံကိန်းများဖြစ်သော ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝသယံဇာတဖြစ်သော သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကုန်ကြမ်းများမှ ကုန်ချောအထိ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးသီးနှံများဖြစ်သော ထောပတ်၊ ကော်ဖီ၊ စပျစ်၊ ဝဥနှင့် အခြားသီးနှံများအား တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့်ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ချင်းပြည်နယ်သို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ

ဝင်ရောက်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းများအလိုက် ကိုယ်စွမ်း၊ ဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ ပူးပေါင်းပါဝင် ကြရန်ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုအေဂျင်စီမှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဝက်မူကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးမိုးကျော်က အမှာစကားပြောကြားပြီးနောက် ချင်းပြည်နယ် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးဆလိုင်အိုက်ဇက်ခင်က အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဗဟို MSME အေဂျင်စီ၊ ချင်းပြည်နယ် MSME အေဂျင်စီနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများပူးပေါင်း၍ ချင်းပြည်နယ် MSME Action Plan ဖော်ထုတ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အုပ်စုအလိုက် ဆွေးနွေးကြသည်။ အဆိုပါ ချင်းပြည်နယ် MSME Action Plan ဖော်ထုတ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)**



### ငါးဖမ်းရရာသီတွင် ကမ်းနီး၊ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းဆီးခွင့်ပိတ်သိမ်း၍ မိရိုးဖလာ ကမ်းနီးငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများကိုသာ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးမည်

**ရန်ကုန် ဧပြီ ၁၀** လာမည့် ငါးဖမ်းရရာသီနှင့် ငါးဖမ်းရ ဖေရာသီတွင် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းသင်္ဘောများ အပြင် ကမ်းနီးငါးဖမ်းလှေများကိုလည်း ငါးဖမ်းဆီးခွင့်လုံးဝပိတ်သိမ်း၍ မိရိုးဖလာ ကမ်းနီး ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများကိုသာ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးလှဌေးက ပြောသည်။ ငါးဖမ်းရရာသီနှင့် ငါးဖမ်းရဖေရာသီအား ရက် ၆၀ သို့မဟုတ် ရက် ၉၀ သတ်မှတ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းကာလအတွင်း ငါးဖမ်းသင်္ဘောများကို သုညရာခိုင်နှုန်း သတ်မှတ်ပေးရန် လုပ်ငန်းရှင်များက အကြံပြုဆွေးနွေးထားကြောင်း ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်တွင် ဧပြီ ၉ ရက်က ကျင်းပသည့် သား/ငါးကဏ္ဍလုပ်ငန်းရှင်များ ပုံမှန်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ယင်းကဲ့သို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မိရိုးဖလာ (ကမ်းနီး) ငါးလုပ်ငန်း ဆိုသည်မှာ စားဝတ်နေရေးအရ နေချင်းပြန် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် ကမ်းဝေး သို့မဟုတ် ကမ်းလတ် လိုင်စင်မဲ့ ငါးဖမ်းလုပ်ကိုင်မှုများကို ဥပဒေအရ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ပြီး ငါးဖမ်းရ ရာသီနှင့် ငါးဖမ်းရဖေရာသီတွင် ရက် ၆၀ သို့မဟုတ် ရက် ၉၀ သတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍လည်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံသို့ တင်ပြထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ငါးဖမ်းရရာသီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် တို့တွင် ငါးဖမ်းဆီးခွင့်ကို အားလုံးပိတ်သိမ်းရန် သဘောတူညီ၍ ရက် ၉၀ အစား ရက်

၆၀ သတ်မှတ်ပေးရန် တင်ပြထားပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးကို ၄၅ ရက်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးကို ရက် ၆၀ သတ်မှတ်ပေးရန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကိုသာ သင့်သလို သတ်မှတ်ပေးရန် တင်ပြထားကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ သိရသည်။ ငါးသယံဇာတ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရန် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစတင်၍ နှစ်စဉ်ငါးဖမ်းရ ရာသီအဖြစ် သုံးလသတ်မှတ်ကာ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများကို ရာခိုင်နှုန်းအလိုက် သတ်မှတ်၍ ငါးဖမ်းခွင့်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနသည် ပြီးခဲ့သည့် ငါးဖမ်းရကာလ (Close Season) ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် မေ ၁၆ ရက်မှ ဩဂုတ် ၁၅ ရက်အထိ သတ်မှတ်ထားပြီး ယင်းကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းသင်္ဘောများအားလုံး ပင်လယ်ပြင်ထွက်ခွာခွင့် ပိတ်ထားရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း ပင်လယ်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းရှင်များ၊ လုပ်သားများနှင့် ရေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူအများစု လုပ်ငန်းရပ်စဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းသင်္ဘောများ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဖြေလျော့ငါးဖမ်းဆီးခွင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ကမ်းနီး၊ ကမ်းဝေး ပင်လယ်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းရှင် အများအပြားရှိပြီး လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံတွင် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရယာဉ်အစီးရေပေါင်း ၃၀၀၀ ကျော် ရှိကြောင်း သိရသည်။ **အေးယုမ့်**

### ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် နွေရာသီ အခြေခံပစ္စည်းသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

**ရန်ကုန် ဧပြီ ၁၀** ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်ပေါင်း ၁၅ မြို့နယ် နွေရာသီ အခြေခံပစ္စည်းသင်တန်းကို မတ် ၁ ရက်မှ ဧပြီ ၇ ရက်ထိ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ ၅၂၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ရာ အဆိုပါ သင်တန်းဆင်းပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက စမ်းချောင်းမြို့နယ် ပဒုမ္မာပုဂ္ဂိုလ်များအားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်လင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒုတိယလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းနိုင်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မိုးနှင့် ခရိုင် မြို့နယ်အရာရှိများ၊ မြန်မာနိုင်ငံပုဂ္ဂိုလ်များအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်ခင်လေး၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မိုးဝင်းနှင့် အမှုဆောင်များ၊ တပ်မတော်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝိုင်းလှကျော်၊ ကျော်စိုးဦးနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး

ဦးနိုင်လင်းက သင်တန်းဆင်းအဖွဲ့အမှာစကားပြောကြား၍ သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒုတိယလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းနိုင်က မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂိုလ်များအားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်ခင်လေးနှင့် တပ်မတော်ပုဂ္ဂိုလ်များအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝိုင်းလှကျော်၊ ကျော်စိုးဦး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မိုးနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များက သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား နှုတ်ဆက်အားပေးစကား ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် နွေရာသီအခြေခံပစ္စည်း

သင်တန်းသား သင်တန်းသူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂိုလ်များအဖွဲ့ချုပ် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်အားကစားသမားများက အခြေခံကစားကွက်၊ အဖွဲ့လိုက် ခြေကန်၊ အဖွဲ့လိုက် အဆင့်မြင့် ကျန်စု(ခ) နှစ်ဖက်သွားစား၊ အဖွဲ့လိုက် အခြေခံသောင်းစု(ခ)စားမောက်၊ အဖွဲ့လိုက် အခြေခံချမ်းချမ်း၊ အဖွဲ့လိုက်အခြေခံ စုပေါင်း၊ နှစ်ယောက်တွဲ အတိုက်(ခ)သွေလှန်၊ မောင်ကောင်းခန့်သူက အရက်မူးသိုင်းနှင့် အဆင့်မြင့်ကွန်စု(ခ) တုတ်ရှည်၊ မမေသီရိပြည်စုံက အဆင့်မြင့်ချန်စု(ခ) လှံရှည်တို့အား အသီးသီးသရုပ်ပြသခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်စိုး**



လသာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးဝင်းနိုင်နှင့် လသာမြို့မှရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးယဉ်ထွေးတို့ အမှတ်(၆) ရပ်ကွက် အုပ်စုမှူးရုံးတွင် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား သက်ငယ်ပုဒ်မိမ့်မှုပျောက်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးနှင့် မှုခင်းအသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။ **မိုးမိုး**

**ဘိန်းစိုက်ခင်းများ ဖျက်ဆီး**  
**နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀** မြစ်ကြီးနားခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး စိုးမြင့်အောင် ဦးစီးသည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဧပြီ ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဝိုင်းမော်မြို့နယ် တာကျားဟော့ကျေးရွာအနီး၌ အမြင့်နှစ်ပေ၊ သုံးပေခန့်ရှိ ဘိန်းစိုက်ခင်း ၅၆ ဧကခန့်အား ဖျက်ဆီး ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ရဲပြန်ကြား**

# စပါးရဲ့ ပွဲစဉ်တွေနဲ့ ရာသီကုန်အထိ လွဲချော်ရတော့မယ့် ဟယ်ရီကီနီး

စပါးတိုက်စစ်မှူး ဟယ်ရီကီနီးဟာ ခြေမျက်စိဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် စပါးအသင်းရဲ့ အခုနှစ်ဘောလုံးရာသီလက်ကျန် ပွဲစဉ်တွေနဲ့ လွဲချော်ရတော့မှာဖြစ်တယ်လို့ စပါးအသင်းနည်းပြ ပိုချက်တီနီက ဆိုပါတယ်။

အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ဟယ်ရီကီနီးဟာ မန်စီးစီးအသင်းကို စပါးအသင်းက တစ်ဂိုး၊ ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ချန်ပီယံလိဂ် ကွာတားဖိုင်နယ် ပထမအကျော့ပွဲစဉ်မှာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူးဟယ်ရီကီနီးဟာ အဲဒီပွဲစဉ်မှာ ဘယ်ဘက်ခြေထောက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် ကွင်းထဲကနေ ချိုင်းထောက်နဲ့ ထွက်ခွာသွားခဲ့ရတာဖြစ်လို့ စပါးအသင်းအတွက်တော့ စိုးရိမ်စရာတစ်ခုလို့ ပိုချက်တီနီက ဆိုပါတယ်။

ပုံမှန်အတိုင်း ပြန်လည်ကစားနိုင်ဖို့ အချိန်အများကြီးစောင့်ရဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် အခုဘောလုံးရာသီကုန်အထိ တောင်အသင်းမှာ ပါဝင်ကစားနိုင်ဖို့မရှိပါဘူး။ ဒုတိယပိုင်းပွဲကစားချိန်အတွင်းမှာ မန်စီးစီးကစားသမား ဖာဘီယန်ဒဲလ်ရဲ့ ရှင်းလင်း

ဖျက်ထုတ်မှုကို ပိတ်ဆို့လိုက်တာကနေ အခုလိုဖြစ်သွားတာပါ။ လူစားလည်း ချက်ချင်းလဲလိုက်ရပါတယ်လို့ ပိုချက်တီနီက ပြောပါတယ်။

ဟယ်ရီကီနီးဟာ ဇန်နဝါရီလအတွင်းက အိမ်ကွင်းမှာ စပါးအသင်းက မန်ယူအသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်မှာလည်း အခုဒဏ်ရာရရှိခဲ့တဲ့ခြေထောက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့လို့ နှစ်လနီးပါး အနားယူခဲ့ရပါသေးတယ်။ ဒါ့အပြင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံးရာသီအတွင်း ကလည်း ညာခြေထောက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့လို့ သီတင်းပတ်ခြောက်ပတ်နဲ့ သီတင်းပတ်လေးပတ် အသီးသီးအနားယူခဲ့ရပါသေးတယ်။

တိုက်စစ်မှူးဟယ်ရီကီနီးဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၈ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲမှာ အင်္ဂလန်အသင်းနဲ့အတူ ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင်ဖြစ်ခဲ့ပေမယ့် ဇွန်လအတွင်းမှာ နယ်သာလန်အသင်းနဲ့ အင်္ဂလန်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားမယ့် နှေးရှင်းလိဂ် ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်မှာလည်း ပါဝင်လာဖို့ မသေချာသေးကြောင်း သိရပါတယ်။



## စာချုပ်သစ်ချုပ်ဖို့နီးစပ်နေတဲ့ မန်ယူတိုက်စစ်မှူး ရက်ရှီဖိုဒ်

မန်ယူတိုက်စစ်မှူး ရက်ရှီဖိုဒ်ဟာ စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ထပ်တိုးချုပ်ဆိုဖို့ နီးစပ်နေပြီလို့ မိုင်ရာသတင်းဌာနက သတင်းဖော်ပြထားပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူး ရက်ရှီဖိုဒ်ဟာ မန်ယူအသင်းနဲ့ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့ လက်ရှိအချိန်မှာ ဆွေးနွေးမှုတွေပြုလုပ်နေပြီး ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုမယ့်လို့ သိရပါတယ်။

အသက် ၂၁ နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ရက်ရှီဖိုဒ်က တိုက်စစ်မှူး ရွန်းနီ မန်ယူအသင်းမှာ ကစားခဲ့စဉ်က ရရှိခဲ့တဲ့ တစ်ပတ်လုပ်ခလစာပေါင် သုံးသိန်းပေးဖို့လည်း မန်ယူအသင်းကို တောင်းဆိုထားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ရက်ရှီဖိုဒ်အနေနဲ့ အိုးထရက်ဖိုဒ်မှာ ဆက်နေဖို့ဆန္ဒရှိနေတာကြောင့် မကြာတော့တဲ့ အချိန်အတွင်းမှာ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုမယ့်လို့ ပြောထားပါတယ်။ စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုမယ့်ဆိုရင်တော့ ရက်ရှီဖိုဒ်ဟာ တစ်နှစ်ဝင်ငွေ ပေါင် ၁၅ ဒသမ ၈ သန်းကျော်ရရှိမှာဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ စာချုပ်ချုပ်ဆိုတာကြောင့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေ ပေါင် ၇၈ သန်းရရှိမယ့်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ရက်ရှီဖိုဒ်ရဲ့ လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းဟာ လာမယ့်ဘောလုံးရာသီကုန်မှာ ကုန်ဆုံးမှာ ဖြစ်ပြီး မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ အရင်ချုပ်ဆိုခဲ့တဲ့စာချုပ်အရ နောက်ထပ်တစ်နှစ်ထပ်တိုးစာချုပ်ခွင့်ရရှိမှာဖြစ်ပေမယ့် ရက်ရှီဖိုဒ်အနေနဲ့ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုမယ့်လို့ ဆိုပါတယ်။ မန်ယူအသင်းက စာချုပ်သစ်မချုပ်ဆိုခဲ့ရင်လည်း ချီးယံလ်မက်ဒရစ်အသင်းအပါအဝင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းအဆင့်ရှိအသင်းတွေက ခေါ်ယူမယ့်လို့ သတင်းထွက်နေပါတယ်။

## မတ်လအကောင်းဆုံး ကစားသမားဆုအတွက် လီဝန်ဒေါ့စကီးနဲ့ ဂျိမ်းစ်ရီဒရီဂွက်ဇ် ဦးဆောင်နေ

ဂျာမန်ဘွန်ဒက်လီဂါရဲ့ မတ်လတစ်လတာအကောင်းဆုံးကစားသမားဆုအတွက် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကစားသမားနှစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ လီဝန်ဒေါ့စကီးနဲ့ ဂျိမ်းစ်ရီဒရီဂွက်ဇ် တို့ ထိပ်ဆုံးက ဦးဆောင်နေပါတယ်။

လက်ရှိထွက်ပေါ်နေတဲ့ မတ်လတစ်လတာအကောင်းဆုံး ကစားသမားဆုရင်အဖြစ် အမည်စာရင်း တင်သွင်းခံထားရတာကတော့ ဂျိမ်းစ်ရီဒရီဂွက်ဇ်၊ လီဝန်ဒေါ့စကီး၊ ရာချီကာ၊ မက်ဇ်ခရစ်၊ ကိုစတစ်၊ ဟယ်စတန်ဘာ့တို့ ဖြစ်ပြီး အဲဒီကစားသမားတွေထဲမှာ လီဝန်ဒေါ့စကီးနဲ့ ဂျိမ်းစ်ရီဒရီဂွက်ဇ်တို့က ထိပ်ဆုံးက ရေပန်းစားနေတာဖြစ်ပါတယ်။

လီဝန်ဒေါ့စကီးဟာ နောက်ဆုံး ၁၀ ပွဲမှာ ကိုးဂိုးအထိသွင်းယူထားသလို ပြီးခဲ့တဲ့ မတ်လအတွင်းက ဘွန်ဒက်လီဂါပွဲစဉ်လေးပွဲမှာ ခြောက်ဂိုးအထိသွင်းယူထားနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဂျိမ်းစ်ရီဒရီဂွက်ဇ်ဟာ မတ်လအတွင်း သွင်းဂိုးလေးဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး မိနစ်အသင်းကို ခြောက်ဂိုးပြတ်နိုင်တဲ့ပွဲမှာ ဟက်ထရစ်ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။



# အသင်းလက်မဲ့ဖြစ်နေတဲ့ မော်ရင်ဟိုက ဒေါ့မွန်အသင်းနည်းပြဖြစ်လာရန် ဆန္ဒရှိဟုဆို

ပြင်သစ်ပထမတန်းကလပ် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနဲ့ အီတလီစီးရီးအေကလပ် အင်တာမီလန်အသင်းတို့ဟာ အသင်းလက်မဲ့ဖြစ်နေတဲ့ နည်းပြမော်ရင်ဟိုကို ခေါ်ယူဖို့ စိတ်ဝင်စားနေတယ်ဆိုတဲ့သတင်းတွေ ထွက်ပေါ်နေပေမယ့် နည်းပြမော်ရင်ဟိုကတော့ ဂျာမန်ဘွန်ဒက်လီဂါကလပ် ဒေါ့မွန်အသင်းရဲ့ နည်းပြဖြစ်လာဖို့ ဆန္ဒရှိနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

လက်ရှိမှာ မော်ရင်ဟိုဟာ ဒေါ့မွန်အသင်းအမှုဆောင်ချုပ်ဖြစ်သူ ဟန်ဂျီအာချင်ဝက်ဇ်ကီနဲ့ ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်နေတာကြောင့် နည်းပြဖြစ်ခွင့်ရမယ့်ဆိုရင် ဒေါ့မွန်ကိုသာ ရွေးချယ်မယ့်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဒေါ့မွန်အသင်းဟာ ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှာ လီဇာပူးအသင်းကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရတာကြောင့် ပြိုင်ပွဲကနေထွက်ခွာခဲ့

ရတဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး ဘွန်ဒက်လီဂါဆုဖလားရယူနိုင်မယ့် လမ်းကြောင်းပေါ်ကို ပြန်လည်ရောက်ရှိလာတဲ့အသင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဂျာမန်ပိုကယ်ဖလား ပြိုင်ပွဲမှာဆိုရင် ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်ကို ရောက်ရှိနေပြီး ဝါဒါဘရီမင်အသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ့မွန်အသင်းအနေနဲ့ ဘွန်ဒက်လီဂါဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ အမှတ်ပေးဖလားမှာ ထိပ်ဆုံးက ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနဲ့ တစ်မှတ်ကွာအနေအထားကို ရောက်ရှိနေပါတယ်။ မော်ရင်ဟိုကို နည်းပြအဖြစ် ပြန်လည်ထမ်းဆောင်ခွင့်ရမယ့်ဆိုရင် ဘယ်အသင်းကို ရွေးချယ်မလဲဆိုတဲ့ မီဒီယာတွေရဲ့မေးမြန်းချက်ကိုတော့ ဘွန်ဒက်လီဂါမှာပဲ နည်းပြလုပ်ချင်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။



## ပေါ့ဘာကို ပြန်ခေါ်မယ့်ဆိုတဲ့သတင်းကို ဂျူဗင်တပ် ငြင်းဆို

ပြင်သစ်အသင်းနဲ့ မန်ယူအသင်းတို့ရဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာဟာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် နွေရာသီကာလအတွင်းမှာ ဂျူဗင်တပ်အသင်းကနေ ထွက်ခွာပြီး အသင်းဟောင်းမန်ယူအသင်းကို ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ပေါ့ဘာဟာ အီတလီမြေမှာ လေးနှစ်ကြာ ကစားခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ပေါ့ဘာဟာ မန်ယူအသင်းကို ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့ပေမယ့် အခုနှစ်နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာတော့ မန်ယူအသင်းကနေ အခြားကလပ်အသင်းကိုပြောင်းဖို့ ချိတ်ဆက်မှုတွေပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလိုသတင်းထွက်လာတဲ့အပြင် ဂျူဗင်တပ်အသင်းကလည်း ကွင်းလယ်ကစားသမားပေါ့ဘာကို ပြန်လည်ခေါ်ယူမယ့်

ဆိုတဲ့သတင်းတွေ ထွက်ပေါ်လာပြန်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဂျူဗင်တပ်အသင်းကတော့ ပေါ့ဘာကို ပြန်လည်စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူမှာ မဟုတ်ဘူးလို့ ငြင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။

ပေါ့ဘာဟာ ချန်ပီယံလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့်မှာ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနဲ့ ပွဲစဉ်နောက်ပိုင်း ခြေစွမ်းပြန်လည်ကောင်းမွန်လာတာဖြစ်လို့ မန်ယူအသင်းနည်းပြ ဆိုရှားကလည်း အသင်းအတွက် အားထားရတဲ့ပေါ့ဘာဟာ ဘယ်အသင်းကိုမှ ပြောင်းမှာမဟုတ်ကြောင်းနဲ့ မန်ယူအသင်းမှာ ဆက်ရှိနေမယ့်လို့ ပြောထားပါတယ်။





### ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်အဖြစ် တွေ့မြင်ရတော့မယ့် ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို

ကျော်ကြားတဲ့ ပေါ့ပိုက်ဟိတ်ဒရမ်ဖြစ်သူ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုကို မကြာမီမှာ ရုပ်ရှင် သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် တွေ့မြင်ခွင့်ရ တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျူးဘားသူ ကမ်မီလာ ကပ်ဘဲလိုဟာ ဂန္ဓဝင်ရုပ်ရှင်တစ်ကားဖြစ်တဲ့ စင်ဒရဲလားကို ပြန်လည်ဆန်းသစ်သွားမယ့် ရုပ်ရှင်သစ်မှာ အဓိကဇာတ်ကောင် စင်ဒရဲ လားအဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက် တွေအရ သိရပါတယ်။

လတ်တလောမှာ အသက် ၂၂ နှစ်အရွယ် ရှိပြီဖြစ်ပြီး ဂရမ်မီဆန်ခါတင်စာရင်းဝင် တေးသံရှင်တစ်ဦးလည်းဖြစ်တဲ့ ကမ်မီလာ ကပ်ဘဲလိုကို မကြာမီမှာ ဖန်ဖိနပ်ဝတ်ဆင် ထားတာတွေမြင်ရတော့မှာပါ။ ကမ်မီလာဟာ သူ့ရဲ့ တေးဗီဒီယိုမှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ တာကြောင့် သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် မြင်တွေ့ခဲ့ရပြီးဖြစ်ပေမယ့် စင်ဒရဲလား ရုပ်ရှင်ကတော့ သူ့အတွက် ပွဲဦးထွက်ရုပ်ရှင် ဖြစ်လာမှာပါ။

ရုပ်ရှင်မှာ အဓိကဇာတ်ဆောင်အဖြစ် ပါဝင်ထားရုံသာမကဘဲ ဇာတ်ဝင်တေး သီချင်းတွေမှာလည်း ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုက ပါဝင်ဖန်တီးပေးထားတာဖြစ်တယ်လို့ သိရ ပါတယ်။ ရုပ်ရှင် ရိုက်ကူးသွားမှာဖြစ်ပေမယ့် လတ်တလောအချိန်အထိတော့ အသေးစိတ် ဆွေးနွေးထားတာ မရှိသေးဘူးလို့သိရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုကို စင်ဒရဲလား အဖြစ် မြင်တွေ့လိုကြတဲ့ ပရိသတ်တွေအတွက် တော့ အတော်လေး စောင့်ဆိုင်းရဦးမှာ ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။



tvN ရုပ်သံလိုင်းက ထုတ်လွှင့်သွားမယ့်ရုပ်ရှင် “ Catch The Ghost ” မှာ မွန်ဂိုယောင်းဟာ အဓိကဇာတ်ဆောင်မင်းသမီးအဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် လတ်တလောမှာတော့ အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်သွားမယ့် အဓိကဇာတ်ဆောင်မင်းသားကိုလည်း အတည်ပြုခဲ့တာတွေရှိပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာတော့ မွန်ဂိုယောင်းနဲ့အပြိုင် ကင်ဆွန်းဟိုက ပါဝင် သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ဟန်စင်းနီးမားဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက် တွေအရ သိရပါတယ်။

ဒီဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်မှာတော့ မွန်ဂိုယောင်းကို ရဲအရာရှိ တစ်ဦးအဖြစ် မြင်တွေ့ရမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ကင်ဆွန်းဟိုကတော့ စုံထောက်တစ်ဦးအဖြစ် ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ပြီး ရဲအရာရှိတစ်ဦးနဲ့ စုံထောက်တစ်ဦးရဲ့ အချစ်ဇာတ်လမ်းကိုလည်း ဒီရုပ်ရှင်မှာ တွေ့မြင်ခံစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ “ Catch The Ghost ” ကိုတော့ ရုပ်သံကနေ ဒီနှစ် ဒုတိယနှစ်ဝက်အတွင်း စတင် ထုတ်လွှင့်သွားဖို့ရာ စီစဉ်ထားကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ရုပ်ရှင်လောကနဲ့ နှစ်နှိမ့်ချီကာ ဝေးကွာနေခဲ့တဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသမီးတစ်ဦးဖြစ်သူ မွန်ဂိုယောင်းဟာ လတ်တလောမှာတော့ ရုပ်ရှင်သစ်မှာ ပါဝင်ရိုက်ကူးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရုပ်ရှင်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ လေးနှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ် ရိုက်ကူးမယ့် မွန်ဂိုယောင်းရဲ့ရုပ်ရှင်လည်းဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ရုပ်ရှင်သစ်မှာ ကင်ဆွန်းဟိုနဲ့ မွန်ဂိုယောင်းတို့ တွဲဖက်ပါဝင်သွားမည်

### BTS နဲ့ ဟော်စေးတို့ တွဲဖက်သီဆိုထားတဲ့ တေးသီချင်း စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်

ကေပေါ့ပိုက်တစ်အဖွဲ့ “BTS” ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်အတွက် ခေါင်းစီးတေးသီချင်းမှာ “Boy With Luv” ဖြစ်ကြောင်း အဖွဲ့ရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီက လတ်တလောမှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပြောကြားခဲ့ပြီး “Boy With Luv” တေးသီချင်းရဲ့ တေးဗီဒီယိုကို စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီတေးသီချင်းမှာတော့ “BTS” နဲ့အတူ ဟော်စေးတို့ တွဲဖက်သီဆိုထားတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္ဂနွေနေ့မှာ “Boy With Luv” တေးဗီဒီယိုကို စမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်ခဲ့တာပါ။ ဒီတေးဗီဒီယိုမှာတော့ ဟော်စေးရော “BTS” အဖွဲ့ဝင်တွေပါ ပန်းရောင်တွေ ဝတ်ဆင်ထားကြတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

“BTS” ဟာ အဖွဲ့ရဲ့ ဒီနီတေးအယ်လ်ဘမ်သစ် “Map of the Soul: Persona” နဲ့အတူ ပရိသတ်ရှေ့အရောက်ပြန်လာဖို့ရာ စီစဉ်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေးအယ်လ်ဘမ်သစ်မှာတော့ တေးသီချင်းခုနှစ်ပုဒ်ပါဝင်နေတာဖြစ်ပြီး တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်တစ်ခုလုံးကိုတော့ လာမယ့် ဧပြီ ၁၂ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ အလားတူ လတ်တလောစမ်းသပ်ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ “Boy With Luv” တေးဗီဒီယိုအပြည့်အစုံကိုလည်း တေးအယ်လ်ဘမ်ထုတ်လွှင့်တဲ့နေ့မှာ တစ်ပြိုင်တည်း ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

### ပရိသတ်ရှေ့အရောက်ပြန်လာမယ့် Oh My Girl

တောင်ကိုရီးယား အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “ Oh My Girl ” ဟာ မကြာမီမှာ ပရိသတ်ရှေ့အရောက် ပြန်လာဖို့ရာ စီစဉ်ထားကြောင်း သိရပါတယ်။ ဒီနှစ်နှေ့ဦးမှာ အဖွဲ့ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်ကို ပရိသတ်ထံ အရောက်ပို့ဆောင်ပေးဖို့ရာ စီစဉ်ထားတာဖြစ်တယ်လို့ အောကေပေါ့ပိုက်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ဧပြီ ၁၀ ရက်မှာ အဖွဲ့ရဲ့ အေဂျင်စီက တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်ဖန်တီးနေကြောင်း တရားဝင်ထုတ် ဖော်အသိပေးလာတာဖြစ်ပါတယ်။ အေဂျင်စီရဲ့ ပြောကြားချက်အရ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်ကို လာမယ့် မေလအတွင်း စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဒီတေးအယ်လ်ဘမ်သစ်ထုတ်လွှင့်မှုဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ရှစ်လတာကာလအတွင်း အဖွဲ့ရဲ့ ပထမဆုံးထုတ်လွှင့်တဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်ဖြစ်လာမှာပါ။ “ Oh My Girl ” ဟာ ခြောက်ခုမြောက် မီနီတေးအယ်လ်ဘမ် “Remember Me” ကို ပြီးခဲ့တဲ့ စက်တင်ဘာလအတွင်းက နောက်ဆုံးထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



### ဂန်ဝင်တေးမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုများအတွက် အနုပညာရှင်များ လှူဒါန်း

လတ်တလောမှာ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဂန်ဝင်မှာဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ တေးမီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် ထိခိုက် သေဆုံးမှုတွေ များပြားခဲ့ပါတယ်။ ဒီလို ဆုံးရှုံးခဲ့ရတဲ့သူတွေအတွက် တောင်ကိုရီးယားကြယ်ပွင့်တွေက လှူဒါန်းမှုတွေ ပြုခဲ့ကြ တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

ယခုရာသီဟာ တောင်ကိုရီးယားမှာ ခြောက်သွေ့တဲ့ရာသီဖြစ်တာကြောင့် တေးမီးလောင်ကျွမ်းမှုတွေ ဖြစ်ပွားလေ့ ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ပြီးခဲ့တဲ့ ဧပြီ ၄ ရက်က လောင်ကျွမ်းခဲ့တဲ့ ဂန်ဝင်တေးမီးဟာတော့ ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်အတော်ကြာအတွင်း ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများဆုံး တေးမီးလောင်ကျွမ်းမှုလည်း ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဒီတေးမီးလောင်ကျွမ်းမှုအတွက် တောင်ကိုရီးယားကြယ်ပွင့်တွေက ထောက်ပံ့လှူဒါန်းမှုတွေ ပြုခဲ့ကြပါတယ်။ ကေပေါ့ပိုက်ဟိတ်ဒရမ်အဖြစ်မှ အောင်မြင်တဲ့သရုပ်ဆောင်တွေအဖြစ်လည်း ရပ်တည်နေကြတဲ့ ဆူဇီဘေးနဲ့ အိုင်ယူ တို့ကတော့ ဝမ်သန်း ၁၀၀ စီ လှူဒါန်းခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။

နာမည်ကျော်မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ဆိုဂျီဆပ်နဲ့ မင်းသားကြီး လီဂျန်ဂျေ၊ တေးသံရှင် ဟောင်ဂျင်ယောင်း၊ အိုလံပစ်ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင် ကင်ယူနာ၊ အစီအစဉ်တင်ဆက်သူနဲ့ သရုပ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ယိုဂျီဆော့တို့က မီးဘေး သင့်ခဲ့သူတွေအတွက် ဝမ်သန်း ၅၀ စီ လှူဒါန်းခဲ့ပါတယ်။ မင်းသမီး ကန်ဆိုရာ၊ ပျိုရင်ဟေးတို့ကတော့ တောင်ကိုရီးယားဝမ် သန်း ၃၀ စီ လှူဒါန်းခဲ့ပါတယ်။ အလားတူပင် ကေပေါ့ပိုက်ဟိတ်ဒရမ်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ကင်ဒေါင်ဝန်၊ ဂျန်ဟို၊ ကန်ဒန်နီရယ်နဲ့ မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ လီဂျီဟွန်းတို့ကလည်း ဝမ်သန်း ၃၀ စီ လှူဒါန်းခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ကျော်ကြားတဲ့မင်းသား တွေဖြစ်ကြတဲ့ ဆောင်းဂျွန်နီနဲ့ နမ်ဂျီဟွတ်တို့ကလည်း ဝမ်သန်း ၃၀ စီ ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့ကြပါတယ်။ အခြားသော ကြယ်ပွင့်များစွာကလည်း ပါဝင်လှူဒါန်းခဲ့ကြပြီး အဖွဲ့လိုက်လှူဒါန်းမှုတွေလည်း ရှိခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

## နွေစပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့်စိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းပြပွဲကျင်းပ

**ဝက်လက် ဧပြီ ၁၀**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့နယ် လိန်ပင်ကျေးရွာ အုပ်စု တောင်သူဦးဉာဏ်ချို၏လယ်တွင် နွေစပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာ (DRUM SEEDER) ဖြင့်စိုက်ပျိုးခြင်း ကွင်းပြပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။  
ဝက်လက်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးလှမိုးကျော်က နွေစပါးကို ကြခင်းစနစ်စိုက်ပျိုးခြင်းထက် ယခုလိုမျိုးစေ့ချက်ရိယာ (DRUM SEEDER) ဖြင့်စိုက်ပျိုးခြင်းသည် မျိုးစေ့နှုန်းထားသက်သာခြင်း၊ မှန်ကန်သောအပင်ဦးရေရရှိခြင်း၊ ကိုးလက်မတန်းကြားဖြင့် အတန်းလိုက်စိုက်ပျိုးခြင်းကြောင့် လေဝင်လေထွက်ကောင်းခြင်း၊ နေရောင်ခြည်ကို မျှတစွာရရှိခြင်း၊ ဓာတ်မြေဩဇာကြပ်ပတ်ခြင်း၊ ပိုးမွှားရောဂါ

ကာကွယ်ခြင်းနှင့် ပေါင်းမြက်နှိမ်နင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ တွင် ပိုမိုလွယ်ကူထိရောက်စေသော အားသာချက်များ ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ကွင်းပြပွဲဆောင်ရွက်သော တောင်သူ ဦးဉာဏ်ချိုက ယခုနွေစပါးတွင် ၎င်းပိုင်ဆိုင်သော ဧက ၂၀ ကို မျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့်စိုက်ပျိုးကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ အနီးကပ်ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဒေသရေမြေရာသီဥတုနှင့် ကိုက်ညီသော စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များ ဖြန့်ဝေပေးကြောင်းနှင့် ယခုစိုက်ပျိုးသော နည်းစနစ်ကိုလည်း ကြိုက်နှစ်သက်သဖြင့် နောင်နှစ်များတွင်လည်း ဆက်လက်စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
**မိုးသောက်(ရွှေဘို)**



## ပေါက်မြို့နယ်မှကျေးလက်နေပြည်သူများအား သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေလှူဒါန်း

**ပေါက် ဧပြီ ၁၀**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ် ချိုင်းလောက်ကျေးရွာအုပ်စု သစ်ကြီးတော တောတိုက်မှကျေးလက်နေပြည်သူ ၃၀၀ ကျော် သောက်သုံးရေ ရှားပါးမှုအခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့နေရသဖြင့် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ စီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်း၍ ဧပြီ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယင်းကျေးရွာသို့သွားရောက်၍ သောက်သုံးရေ လှူဒါန်းကြသည်။  
တောတိုက်ကျေးလက်နေပြည်သူများသည် ကိုယ့်အားကိုယ်ကို မြေသားရေလှောင်ကန်ကိုအမှီပြု ခပ်ယူသုံးစွဲခဲ့ရာ ယခုအခါ အဆိုပါရေကန် ရေပြတ်လပ်မှုမှာ နှစ်လကျော်ရှိပြီဖြစ်၍ နှစ်မိုင်ခန့်ဝေးကွာသည့် ချိုင်းလောက်ကျေးရွာနှင့် ထိန်းပေါက်ကျေးရွာတို့၌ သောက်သုံးရေအတွက် သွားရောက်ခပ်ယူသုံးစွဲနေကြောင်း တောတိုက်ရွာမှ ဦးအောင်ဝင်းက ပြောသည်။



## ဆွာချောင်းဘေးကပ်လျက်ရှိ တံတားကြီးကျေးရွာတွင် သောက်သုံးရေခက်ခဲနေသည့်ဒေသခံများအား ရေရရှိရေးဆောင်ရွက်ပေး

**ရေတာရှည် ဧပြီ ၁၀**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ဆွာမင်းလမ်းကျေးရွာအုပ်စု ဆွာချောင်းဘေးကပ်လျက်ရှိ တံတားကြီးကျေးရွာတွင် ဒေသခံများ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း ဒေသခံများ၏ တင်ပြချက်များအရ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဧပြီ ၉ ရက် ညနေပိုင်းတွင် မူလကတည်းက တူးဖော်ပေးထားသည့် ရေငတ်မှ စက်ဖြင့် ရေများရရှိအောင် အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။  
“တစ်ရွာလုံး ရေပြတ်ကုန်ပြီဆိုတဲ့ သတင်းရတော့ ခရိုင်မှူး ဦးဘသိန်းက စက်ရေတွင်းတူးတဲ့ Well Done ကုမ္ပဏီကို မူလတူးထားတဲ့တွင်းနေရာကနေ စက်တွေချပြီး

အမြန်ဆုံးရေရအောင် အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ပြောလိုချက်ချင်းလာလုပ်ပေးတာ နောက်မှ ရေကန်တို့ စက်ထားဖို့ ဆက်ပြီးဆောင်ရွက်ရမှာ” ဟု မြို့နယ် ကျေးလက်ဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရန်နိုင်ညွှန်က ပြောကြားသည်။  
“အလွန်ပျော်တာပေါ့ဗျာ။ တစ်ရွာလုံး ရေမရှိလို့ ဒုက္ခရောက်နေကြရတာ။ ခုလိုဆောင်ရွက်ပေးတဲ့အတွက် တာဝန်ရှိသူတွေကို အလွန်ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ခုတော့ ရေအတွက် အဆင်ပြေသွားပါပြီ” ဟု တံတားကြီးကျေးရွာနေ ဒေသခံ ဦးဇော်ကိုကပြောသည်။  
**ကိုလွင်(ဆွာ)**

## ဟိုပုံးတွင် ငမြောင်တောင်ပိုးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းဟောပြော

**ဟိုပုံး ဧပြီ ၁၀**  
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသဟိုပုံးမြို့နယ် နှစ်ခုစတင်မြို့ကျေးရွာ ကေတုမတီဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဘက်စုံကြိုတင်ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်း တောင်သူပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲကပြုလုပ်ရာ ဟိုပုံးမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနန်းတင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။  
ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ခိုင်သန္တာလင်းက ငမြောင်တောင်ပိုးသည် ပြောင်းနှင့် အခြားအဓိကသီးနှံများဖြစ်သော စပါး၊ မြေပဲ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် ဝါသီးနှံများအပါအဝင် သီးနှံမျိုးပေါင်း ၈၀ ကျော်ကို စားသောက်ဖျက်ဆီးနိုင်သည့်အပြင် တစ်ညအတွင်း ကိုလိုမီတာ ၁၀၀ အထိ ပျံသန်းနိုင်စွမ်းရှိကြောင်း၊ ထိရောက်စွာ ကာကွယ်နှိမ်နင်းခြင်းမရှိလျှင် သီးနှံအထွက်နှုန်းကို သိသိသာသာ ထိခိုက်စေနိုင်သည့် ဖျက်ပိုးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ငမြောင်တောင်ပိုး၏ ဘဝစက်ဝန်း၊ ဖျက်ကောင်များ၏ အလေ့အထ၊ ကျရောက်ပုံစံလေ့၊ စားသောက်ဖျက်ဆီးပုံ၊ ဖျက်ဆီးမှုလက္ခဏာ၊ ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်းများကို ပရိဂျက်တာဖြင့် အသိပညာပေး ဟောပြောသည်။  
ယင်းနောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်နန်းခမ်းဖြူးက ငမြောင်တောင်ပိုးအန္တရာယ် မကျရောက်စေရန် ဘက်စုံကြိုတင်ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးအကြောင်းကို ပအိုဝ်းဘာသာဖြင့် ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ငမြောင်တောင်ပိုးအန္တရာယ် ကာကွယ်နှိမ်နင်းနည်း အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များကို တက်ရောက်လာသည့် နှစ်ခုစတင်မြို့ကျေးရွာ၊ ကုန်းကျိုင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ လုံပေးကျေးရွာအုပ်စုတို့မှ တောင်သူများအား ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**ထက်ထက်(ဟိုပုံး)**

## မိုးစပါးနှင့် သီးနှံများ ရေကြီးနစ်မြုပ်ပျက်စီးမှု ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်

**ကလေး ဧပြီ ၁၀**  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း မိုးစပါးနှင့် သီးနှံများ ရေကြီးနစ်မြုပ် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုအပေါ် အချိန်မီအစားထိုးစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ကလေးမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်အေးအေးမူ(ခ) ရှားမီး၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးညီညီ၊ ခရိုင်/မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးတို့က မိုးစပါးပျက်စီးထိခိုက်မှု ကြုံတွေ့ခဲ့သည့် မင်္ဂလာပွဲယျာဉ်ရပ်ကွက်နှင့် ရာဇပြီဟို၊ နန်းကျင်းဆောင်၊ ပျဉ်းခိုကြီး၊ ထိုမာ၊ ထောက်ကြန့် နတ်မြောင်း၊ တင်သားကျေးရွာတို့အတွက် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ဧကပေါင်း ၁၃၁၅ ကိုလည်းကောင်း၊ နှမ်းစိုက်ခင်းပျက်စီးထိခိုက်မှုကြုံတွေ့ခဲ့သည့် သာစည်၊



ဝါးဖား၊ ကုက္ကိုလ်ကျေးရွာတို့အတွက် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ဧကပေါင်း ၄၇၉ ဧကကိုလည်းကောင်း ရေကြီးနစ်မြုပ်ပျက်စီးမှု စုစုပေါင်း ၂၃၉၄ ဧကအတွက် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၂၄၅၄၅၀၀၀ တို့ကို အချိန်မီအစားထိုးစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် တောင်သူများအား ကျေးရွာအုပ်စုအလိုက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

## ဒီးဒုတ်ကန်ကျေးရွာ၌ အိမ်တိုင်ရာရောက် ရေပေးရေးစနစ် ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

**အထက်မင်းလှ ဧပြီ ၁၀**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေ ပြည်သူ့ထည့်ဝင်ငွေများဖြင့် အိမ်တိုင်ရာရောက် ရေပေးရေးစနစ်ဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ဒီးဒုတ်ကန်ကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည်။  
အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်သန်းသန်းအေးနှင့် သရက်ခရိုင်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကြီးတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး မင်းလှမြို့နယ် ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းဇော်ဟန်က ရေပေးရေးဆောင်ရွက်ခွင့်များကို ပြောကြားသည်။  
အဆိုပါ အိမ်တိုင်ရာရောက် ရေပေးရေးစနစ်အား ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းရန်ပုံငွေကျပ် ၁၀ သန်း၊ ကျေးရွာပြည်သူ့ထည့်ဝင်ငွေ ၆ ဒသမ ၅ သန်း ဖြင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဒီးဒုတ်ကန်ကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ ၁၅၉ လုံးလူဦးရေ ၁၄၄၁၈ ဦးအတွက် သောက်သုံးရေ သုံးစွဲနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
**ဇာဇာ (အထက်မင်းလှ)**



မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ရွှေပေါက်ကန်မြို့သစ် (၂၁) ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရုံး၌ ရွှေပေါက်ကန် မြေရေစနစ်စနစ်မှ စခန်းမှူး ရဲအုပ်ကျော်စွာဝင်းနှင့် နယ်ထိန်းအရာရှိ ဒုရဲအုပ်စိုင်းခိုင်တို့သည် ဧပြီ ၈ ရက်က ရပ်ကွက် နေပြည်သူများအား သင်ကြားကာလ မှုဆင်းလျှော့နည်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပေးခဲ့စဉ်။  
**ကိုရဲ**

# မြို့နယ်အချို့တွင် အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်



**စစ်တွေ**  
 စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်း ဧပြီ ၁၀ ရက် နံနက် ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများဖြစ်ပွားပြီး သစ်ပင်များပြိုလဲခြင်းကြောင့် လမ်းများပိတ်ဆို့မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ရာ စစ်တွေမြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ရှင်းလင်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မိုးသက်လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် စစ်တွေမြို့မင်းတကြီးလမ်း၊ ရေတွင်းလမ်း၊ စစ်တွေတပ်နယ်၊ ရန်ကုန်-စစ်တွေ ကားလမ်းနှင့် စစ်တွေ-ရေချမ်းပြင် ကားလမ်းတို့တွင် သစ်ပင်များကျိုးကျွဲပြီး ကားလမ်းများပိတ်ဆို့မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်များကြောင့် ကားလမ်းပိတ်ဆို့မှုများရှိနေပြီး ခရီးသွားပြည်သူများ သွားလာရေးခက်ခဲနေမှုကို စစ်တွေမြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယမီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးဆန်းဝင်းလှိုင်ဦးဆောင်ပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ သစ်ပင်များအား ပိုင်းဖြတ်ခြင်း၊ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
**တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)**  
**မုံရွာ**  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် ဧပြီ ၈ ရက် ညနေ ၄ နာရီကျော်က စတင်တိုက်ခတ်ခဲ့သော လေပြင်းကြောင့် လူနေအိမ် ၁၇၀ ကျော် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။  
 လေပြင်းကြောင့် ကနီမြို့နယ်တွင် နေအိမ် ၁၅ လုံး၊ ဖော်လိုက်မြို့နယ်တွင် နေအိမ် ၃၄ လုံး၊ ယင်းမာပင်မြို့နယ်တွင် နေအိမ် ၂၂ လုံး၊ ကျွန်းလှမြို့နယ်တွင် နေအိမ် ၃၄ လုံး၊ ကန့်ဘလူမြို့နယ်တွင် နေအိမ် ၄၅ လုံး၊ တန့်ဆည်မြို့နယ်တွင် နေအိမ် ၂၂ လုံးနှင့် မင်းကင်းမြို့နယ်တွင် စာသင်ဆောင်တစ်ဆောင်တို့ အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစဝီလီဖရန့်ထံမှ သိရသည်။

သည်။  
 “အခုက ပျက်စီးသွားတဲ့ အိမ်ခြေတွေအတွက် ထောက်ပံ့ပေးမှုတွေ လုပ်နေပါတယ်။ ပုံမှန်အားဖြင့် ပြိုတဲ့ အိမ်ကတော့ ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀ နဲ့ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းတွေ ပေးတယ်။ အမိုးလန်တဲ့အိမ်ကတော့ အများဆုံး ငွေကျပ် ၇၀၀၀၀ နဲ့ အနည်းဆုံးကျပ် ၁၀၀၀၀ ပါ။ ဒီကြားထဲမှာ ပျက်စီးမှုအတိုင်းအတာကို တွက်ချက်ပြီး ငွေကြေးနဲ့ ပစ္စည်းထောက်ပံ့ပေးတာပါ။ သေဆုံးသွားတယ်ဆိုရင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀၀ ထောက်ပံ့ပါတယ်။ ဒဏ်ရာရဆိုင်ရင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ ထောက်ပံ့ပေးပါတယ်” ဟု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစဝီလီဖရန့်က ပြောသည်။  
 တိုင်းဒေသကြီးတွင် ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှ ဧပြီ ၈ ရက်ထိ လေပြင်းတိုက်ခတ်သည့်အတွက် ပျက်စီးခဲ့သည့် လူနေအိမ်အရေအတွက်မှာ ၇၀၀ ခန့်ထိ ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ **ကိုမင်း(အင်းတော်)**

**ပင်လည်ဘူး**  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တွင် ဧပြီ ၉ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲက အချိန်အခါမဟုတ် မိုးများရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်၍ လူနေအိမ်အဆောက်အအုံအမိုးများနှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး၊ ဈေးဆိုင်ခန်းအမိုးများ အမိုးလန်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)  
 အဆိုပါ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် မိုးကောင်းရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဆိုင်ခန်းသွပ်မိုးများ၊ တောဖျားကျေးရွာမှ နေအိမ်တစ်လုံး၊ ပေကုန်းကျေးရွာမှ နေအိမ်တစ်လုံး၊ ချီယားကုန်းကျေးရွာမှ နေအိမ်တစ်လုံး၊ ချောင်းပေါက်ကျေးရွာမှ နေအိမ်တစ်လုံးတို့ အမိုးလန်ပျက်စီးခဲ့ပြီး ဧပြီ ၈ ရက် ည ၈ နာရီတွင်လည်း အောင်ပင်ကျေးရွာမှ နေအိမ်တစ်လုံး၊ ပင်လောင်ကျေးရွာမှ နေအိမ်နှစ်လုံးတို့ အမိုးလန်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။  
 အဆိုပါပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သော နေရာများသို့ မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**မျိုးလွင်(ပင်လည်ဘူး)**



## မေတ္တာခြံမှ လုံခြုံမည်၊ စိတ်ကိုနိုင်မှ ငြိမ်းချမ်းမည် စာမျက်နှာ ၁၅ မှ

ဤလိုမျိုး လူစားမျိုးတွေ တဖြည်းဖြည်းနည်းပါးလာပြီး မေတ္တာတရားကြီးမားသူများ၊ သဘောထားကြီးပြီး အလျှော့ပေးတတ်သူများ၊ ရိုသေလေးစားတန်ဖိုးထားတတ်ပြီး စိတ်ထားမြင့်မြတ် မျှဝေခံစားတတ်သူများ ပွားများလာမှသာ မိမိတို့နေထိုင်ရာ ပတ်ဝန်းကျင်လည်း အေးချမ်းသာယာ လှပလာမှာဖြစ်ပါတယ်။

### ခေါင်းဆောင်စိတ်ထားမွေးမြူပါ

မိမိစိတ်ကို လုံခြုံအောင်ထားနိုင်သူတွေဟာ သူတစ်ပါးအပေါ်မှာလည်း ကောင်းမွန်သောစိတ်ထားကို ပေးစွမ်းနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုပေးနိုင်တဲ့အတွက် မြင်မြတ်တဲ့ဂုဏ်သိက္ခာဆိုတဲ့ ထိုက်တန်တဲ့လက်ဆောင်လည်း ပြန်လည်ရရှိနိုင်ပါတယ်။ စာရိတ္တကောင်းမွန်မှု၊ နမူနာကောင်းပြသနိုင်မှုတို့အတူ လူ့အဖွဲ့အစည်းစံပြအဖြစ် လေးစားခံရပြီး အများရဲ့တန်ဖိုးထားဂုဏ်ပြုခံရခြင်းအတူ မေတ္တာတရားကို ပြန်လည်ရရှိခံစားနိုင်ပါတယ်။ လုပ်ငန်းခွင်မှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ နိုင်ငံတစ်ခုမှာပဲဖြစ်ဖြစ်၊ စိတ်ကောင်းစေတနာကောင်းရှိပြီး မေတ္တာတရားနဲ့ အုပ်ချုပ်သူတွေရဲ့လက်အောက်မှာ အလုပ်လုပ်ရသူ၊ နေထိုင်ရသူ ဝန်ထမ်းတွေ၊ ပြည်သူတွေဟာ အမြဲတမ်း တက်ကြွလန်းဆန်းနေပါတယ်။ ခေါင်းဆောင်လိုခံယူထားသူရဲ့မေတ္တာ၊ စေတနာရှေ့ထားပြီး ခိုင်းတာမှန်သမျှ လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာပဲလို ခံယူကြတယ်။ လက်အောက်ငယ်သားတွေဟာ ခေါင်းဆောင်ထံမှ ငါဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းများနေရာမှာ တို့ဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းကိုသာ ပိုမိုလိုလားကြတယ်။ မေတ္တာရှေ့ထား လမ်းညွှန်သင်ကြားပြသမှုများဟာ လုပ်ငန်းကို ပိုမိုပြီးမြောက်အောင်မြင်စေတာ တွေ့ရတယ်။ လက်အောက်ဝန်ထမ်းတွေဟာ သူတို့ရဲ့ မှန်ကန်တဲ့လုပ်ဆောင်မှုအတွက်

စိတ်ကောင်းရှိတဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေရဲ့ချီးကျူးအသိအမှတ်ပြုမှုကို အမြဲရရှိလေ့ရှိပါတယ်။ စေတနာမေတ္တာကြီးတဲ့ ခေါင်းဆောင်နဲ့ နောက်လိုက်ငယ်သားတွေအကြား ရိုသေလေးစားမှုဆိုတာ အထူးလုပ်ယူနေရမယ့်အရာမဟုတ်တော့ဘဲ အေးချမ်းနေတဲ့ လုပ်ငန်းခွင်တစ်ခုမှာ အမိန့်တွေထက် တောင်းဆိုမှုတွေသာ ရှိနေတတ်သည်ကိုလည်း တွေ့ကြုံဖူးပါတယ်။

### နှစ်သစ်ဆုတောင်း

အချုပ်အားဖြင့် ဆိုချင်တာကတော့ မိမိတို့တစ်ဦးစီတစ်ဦးစီမှာ ဖြစ်ပေါ်နေတတ်တဲ့ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟဆိုတဲ့ ကိလေသာတရားများဟာ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမှ ထည့်သွင်းပေးထားတာမဟုတ်ပါဘူး။ မိမိတို့စိတ်တွင်းမှာသာ တည်ရှိနေတဲ့တရားတွေဖြစ်လို့ မိမိတို့ကိုယ်တိုင်ပဲ စိတ်စွမ်းအင်တွေကြီးထွားအောင်၊ စိတ်ဓာတ်တွေဖြူစင်သန့်ရှင်းသွားအောင် ဘုရားရှင်ဟောပြောပြသဆုံးမတော်မူတဲ့ တရားဓမ္မတွေ၊ သမထဝီပဿနာရေစင်တွေနဲ့ အစဉ်ဆေးကြောသုတ်သင်နေသင့်ပါတယ်။ ကိုယ့်စိတ်ကို မဆင်ခြင်ဘဲ စိတ်တွေမသန့်ရှင်းလျှင် သတ္တဝါတွေဟာလည်း ညစ်နွမ်းသွားကြတာပါ။ ထို့ကြောင့် မကောင်းမှုအားလုံး၏ ရှေ့ဆောင်ဖြစ်တဲ့ စိတ်ကိုဖြူစင်အောင်လေ့ကျင့်၍ လောဘကြီးခြင်း၊ ဒေါသကြီးခြင်း၊ သံသယများခြင်း၊ ယုံကြည်မှုကင်းမဲ့ခြင်း၊ မုန်းတီးခြင်းစတဲ့ ဒုက္ခများမှလွတ်မြောက်ကင်းစင်သော လောကဝန်းကျင်၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော လူ့ဘောင်တစ်ခုဖြစ်ထွန်းစေဖို့ နှစ်သစ်မင်္ဂလာနဲ့အတူ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းလိုက်ရပါတယ်။ ။

## မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာငါးရွာတွင် စက်ရေတွင်းတူးဖော်

**မုံရွာ ဧပြီ ၁၀**  
 နွေရာသီတွင် ရေရှားပါးမှုဖြစ်ပေါ်တတ်သည့် မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာငါးရွာတွင် စက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်းအပါအဝင် ရေရရှိရေးနည်းလမ်းများ အသုံးပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မုံရွာမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးမှူး ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ချိုထံမှ သိရသည်။

“သောက်သုံးရေပြတ်တာမျိုးဖြစ်ရင် အမြန်ပိုပေးနိုင်ဖို့ ရေသန့်ဘူးအကြီး ၁၀၀ အသင့်ထားပြီး မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ လူမှုကူညီရေးအသင်းအဖွဲ့တွေ၊ အလှူရှင်တွေနဲ့ပူးပေါင်းဖြေရှင်းနိုင်အောင် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်” ဟု ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ချိုက ပြောသည်။

ယခင်နှစ်နှစ်ရာသီက ရေရှားပါးမှုဖြစ်ခဲ့သော မုံရွာမြို့နယ် နိဗ္ဗာန်ကျေးရွာတွင် စက်ရေတွင်းတူးဖော်ပေးခဲ့ပြီး ဆိုလာရေတွင်းများရှိသည့် မြိုင်စီကျေးရွာတွင် ဆိုလာပျက်ပါက အရန်သင့်တပ်ဆင်အသုံးပြုနိုင်ရန် အင်ဂျင်နီယာပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို မုံရွာမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဝယ်ယူပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းရန်ပုံငွေဖြင့် မုံရွာမြို့နယ် ဗောဓိတထောင်သာသနာ့နယ်မြေအနီး ကြီးအုပ်ကျေးရွာတွင် အရှည်ပေ ၂၃၀၀၀ ရေပိုက်လိုင်းကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)**



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး အောင်ကျော်ထူး မြို့မှရေခန်းများ၊ ဒုရဲမှူး မြထွန်းကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ သိမ်းဖြူရထားရပ်ကွက် ဘူတာကြီးရှေ့တွင် ဧပြီ ၉ ရက်က မူခင်းပညာပေးပြခန်းယာဉ်ဖြင့် မူခင်းအသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူ ၃၅၀ ခန့် လာရောက်လေ့လာ ကြည့်ရှုကြစဉ်။  
**ကျော်စိုးမိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)**





















# တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တရုတ်သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံရှိ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်က ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ပေကျင်းမြို့၊ ပြည်သူ့ခန်းမဆောင်ကြီးရှိ ဧည့်ခန်းမတွင် လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်က တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံသည် ယခင်ကတည်းက ပါတီ၊ အစိုးရ ပြည်သူများနှင့် တပ်မတော်အချင်းချင်း ကျယ်ပြန့်သည့်ဆက်ဆံရေးရှိပြီး တပ်မတော် နှစ်ရပ်အကြားဆက်ဆံရေးသည် ပိုမိုရင်းနှီးကျယ်ပြန့်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ပြည်တွင်းပြည်ပ ဖိအားများကို ရင်ဆိုင်ပြီး ခေါင်းဆောင်အသီးသီးက နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြိုးပမ်းခဲ့မှုများကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုများကို တွေ့မြင်ရပြီး မိမိအနေဖြင့် အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလေးထားပါကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း တတ်နိုင်သမျှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး နောင်တွင်လည်း ဆက်လက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကာ နှစ်နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော် နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား တက်ကြွစွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး ပြဿနာများ အတူတကွ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းစာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ >>>

# ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ တွေ့ဆုံ

စစ်တွေ ဧပြီ ၁၀

ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့၊ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ (၁)၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်မြင့်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး ဖုန်းတင်၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့်အဖွဲ့၊ ရခိုင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ရုံးတွင် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

**12 လစာ ဖေးရုံဖြင့် 15 လစာ နေထိုင်နိုင်မည့်အခွင့်အရေး**



Luxury House



2 Storey Single Shop House

- ▶ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရွှေကမ်းသာယာအိမ်ရာရှိ ၂ထပ်လုံးချင်းဆိုင်ခန်းများ၊ ၂ထပ်လုံးချင်းအိမ်များအား ကုမ္ပဏီမှတိုက်ရိုက်ဌာနရမ်းပေးနေပါပြီ။
- ▶ အကျိုးဆောင်ခပေးရန်မလိုပါ။ အရေအတွက်ကန့်သတ်ထားပါသည်။

**ဖုန်း-၆၅၀၅၃၅၆၆၆၁၈၃၊၆၅၀၄၃၆၀၉-၇၃၀၅၄၄၂၄၆၆၃၅၇၈ သို့ဆက်သွယ်ခုံစမ်းပေးမြန်းနိုင်ပါသည်။**





## တွေ့ကြုံရသည့် အခက်အခဲများ စိန်ခေါ်မှုများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားပြီး ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန

== တွေ့ဆုံမေးမြန်း - နိုင်လင်းကြည်၊ ဓာတ်ပုံ - အောင်ဇော်မျိုး(နယ်စပ်ရေးရာ) ==

ခေတ်အဆက်ဆက် အစိုးရများအနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသများ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နောက်ကျကျန်ခဲ့ရသဖြင့် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ပြည်နယ်၊ ပြည်မ အကြား အလုပ်မရှိရေးအတွက် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်ဟူသော မဟာဗျူဟာအရ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် နယ်စပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နယ်စပ်ဒေသရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လူမှုစီးပွား ဘဝများ မြှင့်တိုးတက်ရေးကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယင်းဆောင်ရွက်ချက်များအနက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စာတိယ(၁) နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ရှိသူများကို တွေ့ဆုံ မေးမြန်းခဲ့သည်များကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

**အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်**  
**မေး။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန အနေနဲ့ ဘယ်လိုမူဝါဒတွေ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေပါသလဲ သိပါရစေ။**  
ဖြေ။ ဝန်ကြီးဌာနရလုပ်ငန်းတွေ အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိတဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေက တောတောင်ထူထပ်ခြင်းနဲ့ မြစ်ချောင်းတွေပေါများခြင်းတို့ကြောင့် သွားလာရခက်ခဲ

ခြင်း၊ နယ်မြေကျယ်ပြန့်သလောက် လူဦးရေ သိပ်သည်းဆ နည်းပါးခြင်း၊ ဘာသာစကား ဝေလှထုံးစံများကွဲပြားခြင်းစတဲ့ ဝိသေသတွေ ရှိပါတယ်။

နယ်စပ်ဒေသတွေမှာ လုပ်ငန်းတွေ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာမှာ ခေတ်အဆက်ဆက် အစိုးရတွေအနေနဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ကြိုးပမ်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေး ကြပေမယ့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နောက်ကျကျန်ခဲ့ရတဲ့အတွက် နယ်စပ်ဒေသနဲ့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးတွေရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ပြည်နယ်၊ ပြည်မ အကြားအလုပ်မရှိအောင် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ဆိုတဲ့ မဟာဗျူဟာနဲ့အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို လက်ရှိမှာ နိုင်ငံတော်ကို ငြိမ်းချမ်းပြီး သာယာဝပြောတဲ့ ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်လာဖို့ မူဘောင်ချမှတ်ရေးဆွဲထားပြီး အမျိုးသား

အဆင့် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းကြီးတစ်ခုဖြစ်တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲမြဲ ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း (MSDP)ရဲ့ပန်းတိုင်တွေ မဟာဗျူဟာတွေနဲ့ ကိုက်ညီမှုရှိအောင် ဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒတွေနဲ့အညီ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတွေကို ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ဝန်ကြီးဌာနက ချမှတ်ထားတဲ့ မူဝါဒ (၄)ရပ်က နယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ နယ်စပ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နယ်စပ်ဒေသရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ နယ်စပ်ဒေသရှိတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ၏ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးတို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုမူဝါဒတွေ ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ အဓိကလုပ်ငန်း

အထူးကဏ္ဍ | ၁ | သို့ >>>



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်။

ခေတ် အဆက်ဆက် အစိုးရများအနေဖြင့် နယ်စပ် ဒေသများ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နောက်ကျကျန်ခဲ့ရသဖြင့် နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ပြည်နယ်၊ ပြည်မ အကြားအလုပ်မရှိရေးအတွက် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးရန်ဟူသော မဟာဗျူဟာအရ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနကို ဖွဲ့စည်းခဲ့



နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လေ့ရှိမြို့နယ် ပန်ဆပ်-အိန္ဒိယ မြေလမ်း(၆/၄)မိုင် ဖောက်လုပ်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

»» အထူးကဏ္ဍ [ ၀ ] မှ

တာဝန်နှစ်ရပ်ဖြစ်တဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး လူမှုစီးပွားဘဝ မြင့်မားတိုးတက်လာစေရေးနဲ့ နယ်စပ်ဒေသမှာ နေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူငယ်တွေရဲ့ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့အတွက် ဝန်ကြီးဌာနအောက်မှာရှိတဲ့ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနနဲ့ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနတို့ကို ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး လုပ်ငန်းတွေ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေနဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေဖြစ်တဲ့လမ်း/တံတားတွေ တည်ဆောက်တာ၊ သောက်သုံးရေနဲ့ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေးဆောင်ရွက်တာ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနဲ့ လူမှုရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့အပြင် လိုအပ်တာတွေ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းနဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေ မီးလင်းဖို့အတွက် လျှပ်စစ်မီး၊ ဆိုလာမီးနဲ့ အင်ဂျင်မီးတွေကို ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ နယ်စပ်ဒေသမှာရှိတဲ့ IDPs တွေ၊ အလင်းဝင်တွေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးရယူထားတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေအတွက် စားနပ်ရိက္ခာတွေ ထောက်ပံ့ခြင်းနဲ့ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာတွေ ဆောက်လုပ်ပေးခြင်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

အဓိကအားဖြင့် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ နယ်စပ်နယ်စပ်ဒေသတွေ ပြည်နယ် ခုနစ်ခု၊ တိုင်းဒေသကြီး နှစ်ခု၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ/တိုင်းခြောက်ခုတို့မှာ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးနေတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမြန်မာနိုင်ငံ ၁၆၇ မြို့နယ်မှာရှိတဲ့ ကျေးရွာပေါင်း ၃၀၀၀၀ ကျော်မှာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနေတာဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ လူဦးရေရဲ့ ၃၇ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လွှမ်းမိုးခဲ့တဲ့ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

တတိယ (၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်းမှာ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် ပညာရေးဘွဲ့(၅)နှစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်စဉ်။

မြေလမ်း ၆၀၈ မိုင်၊ ကျောက်လမ်း ၃၃၃ မိုင်၊ ကတ္တရာလမ်း ၄၃ မိုင်၊ ကွန်ကရစ်လမ်း သုံးမိုင်၊ ကွန်ကရစ်ရေကျော် သုံးစင်း၊ မြေထိန်းနံရံ ၁၉ ခု၊ လမ်းပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်း ၁၅ မိုင်၊ တံတားကြီး ၁၁ စင်း၊ တံတားလတ် ၄၄ စင်း၊ တံတားငယ် ၁၃၆ စင်း စုစုပေါင်း ၁၉၁ စင်း၊ Box Culvert ၁၈၃ စင်း၊ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၂၉ ကျောင်း၊ ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်း လေးခု၊ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းအနေနဲ့ ဆည် သုံးခု၊ စိုက်ပျိုးရေးသွယ်ယူခြင်း သုံးမိုင်၊ သောက်သုံးရေရရှိရေးလုပ်ငန်း ၃၀၊ ကျေးရွာအရောက် စီမံခန့်ခွဲရေးသွယ်ယူခြင်း ၉၉ မိုင်၊ အစီစီတွင်း ၃၀၊ မြေသားရေကန် ၁၃၈ ကန်၊ အုတ်ရေကန် ၈၄ ကန်၊ အုတ်စီရေတွင်း သုံးတွင်း၊ ရေတံလျှောက်နဲ့ ဖိုက်ဘာရေတိုင်ကီ အလုံး ၇၀၀ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သလို လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းအနေနဲ့ ရေအားလျှပ်စစ်လုပ်ငန်း ရှစ်ခု၊ မီးသွယ်တန်းခြင်း ၃၁ မိုင်၊ ဆိုလာမီးလင်းရေး ၁၇၃၅ စုံနဲ့ ထရန်စဖော်မာ

နှစ်လုံးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ **မေး။ တတိယ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်းမှာ ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ထူးထူးခြားခြား ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တဲ့လုပ်ငန်းတွေကို သိပါရစေ ခင်ဗျာ။**  
ဖြေ။ ကချင်ပြည်နယ်ပူတာအိုခရိုင် ခေါင်လန်ဖူးဒေသက ယခင်က ၁၂ ရက်ခန့် လမ်းလျှောက်သွားရတဲ့ဒေသဖြစ်ပြီး စားနပ်ရိက္ခာ နှစ်စဉ်လိုလို ပြတ်တောက်နေတာကြောင့် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ် အကူအညီနဲ့ ရိက္ခာထောက်ပံ့ပေးနေရတဲ့ ဒေသဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဒေသကို နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူပြီး လမ်းဖောက်လုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီလအတွင်းက နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်တက်ရောက်ပြီး လမ်းတစ်ခုလုံးရဲ့ အခက်ခဲဆုံးအပိုင်းဖြစ်တဲ့မေတ္တ-ဆန်းလွတ်ချက်

တောင်ထိပ်လမ်းပိုင်းကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလမ်းက စုစုပေါင်း ၆၄ မိုင် ဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပြီး ၃၅ မိုင်ကျော်ပြီးစီးနေပြီး ကျန်လုပ်ငန်းတွေကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ လမ်းပိုင်းဖွင့်ပွဲပြီးတဲ့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က လုပ်ငန်းတွေကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်တာတွေကို ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါတယ်။ လုပ်ငန်းတွေ လျင်လျင်မြန်မြန် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်တွေနဲ့ စက်ယန္တရားတွေကို သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးပြီး ခေါင်လန်ဖူးဘက်ကနေ ဖောက်လားနိုင်အောင် တပ်မတော်က ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ ဆန်းလွတ်ချက်ကနေ လမ်းကိုဖောက်လုပ်နေသလို ခေါင်လန်ဖူးဘက်ကလည်း ယန္တရားနှစ်စီးနဲ့ စတင်ဖောက်လုပ်နေတဲ့အတွက် လုပ်ငန်းတွေကို အချိန်တိုအတွင်းမှာ အရှိန်အဟုန်နဲ့ ပြီးစီးအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဒီလမ်းဟာ ခေါင်လန်ဖူးဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးသာမက လမ်းပြီးသွားတာနဲ့ ခေါင်လန်ဖူးနဲ့ လန်ဆယ်ဒေသ၊ လန်ဆယ်မှ ချီဖွေ၊ ချီဖွေမှတစ်ဆင့် မြစ်ကြီးနားဘက်ကို လမ်းပြန်ဆက်လိုက်ရင် ပူတာအိုဒေသကို လက်ရှိ ဆွမ်ပရာတစ်လမ်းဖြစ်သလို တစ်ဖက်ကလည်း မဟာဗျူဟာ လမ်းတစ်လမ်း အသစ်ထပ်ပေါ်လာမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အင်မတန် အရေးပါတဲ့ လမ်းတစ်လမ်းဖြစ်တယ်လို့ တင်ပြချင်ပါတယ်။

ရေခဲတောင်တွေက တစ်နှစ်ပတ်လုံးဖုံးလွှမ်းနေပြီး ထူးခြားတဲ့ ဂေဟစနစ်ရှိတာကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အထောက်အကူပြုလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီလုပ်ငန်းကို ယခုနှစ်အတွင်း မြေလမ်း ၁၆ မိုင်အထိ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ **မေး။ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းနဲ့ မြောက်ပိုင်းကို ဆက်သွယ်မယ့် လမ်းဖောက်လုပ်နေမှုကို ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ခင်ဗျာ။**  
ဖြေ။ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်းနဲ့ မြောက်ပိုင်းအဓိက ဆက်သွယ်ပေးမယ့်လမ်းက ရပ်စောက်မြို့နယ် ကျောက်ဂူဒေသကနေ သီပေါမြို့နယ် နှစ်လမ်းကို ဆက်သွယ်မယ့်လမ်းဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းကျောက်ဂူကနေ သဘာဝတံတားအထိ ၃၅ မိုင်ရှိပြီး သဘာဝတံတားကနေ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း သီပေါအထိ ၅၄ မိုင်ရှိတဲ့အတွက် ဒီလမ်းဟာ စုစုပေါင်း ၈၉ မိုင်ခန့် အကြမ်းဖျင်း ရှည်လျားပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းလမ်းကို ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်နေပြီး ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းအတွင်းရှိလမ်းကို နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒီလမ်းပြီးသွားရင် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုမှာ များစွာအထောက်အကူပြုမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုဆိုရင် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းက ကုန်ပစ္စည်းတွေဟာ ဂုတ်တွင်းကိုဖြတ်ပြီး သွားနေရပါတယ်။ ဒီလမ်းပြီးသွားရင် ဂုတ်တွင်းကိုဝင်စရာမလိုဘဲ သီပေါကိုဖြတ်ပြီး တောင်ကြီးဘက်ကို ရောက်လာနိုင်တာဖြစ်လို့ နောင်တစ်ချိန်မှာ မဟာဗျူဟာအရ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုကို များစွာအထောက်အကူပြုမယ့်လမ်း ဖြစ်ပါတယ်။



ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်လောင်းမြို့နယ် ဆောင်းပြောင်း-လုံးပျဉ်-ကောက်မဲသင်း ကတ္တရာလမ်း(၃/၀)မိုင်ကို တွေ့ရစဉ်။

အလားတူ ပူတာအိုခရိုင်အတွင်းမှာ ပန်နန်းဒင်-ဒဟွမ်ဒမ်းလမ်း ဖောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒဟွမ်ဒမ်းဆိုတာက မြန်မာပြည်မြောက်ဖျားမှာရှိတဲ့ ခါကာဘိုရာဒီတောင်ခြေက ကျေးရွာဖြစ်ပါတယ်။ ခါကာဘိုရာဒီ အမျိုးသားသဘာဝဥယျာဉ်သွားတဲ့လမ်း မရှိသေးပါဘူး။ ဒီလမ်းကို ဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူပြီး စတင်ဖောက်လုပ်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ လမ်းပေါက်သွားပါက ဒီဒေသမှာရှိတဲ့ ကျေးရွာတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှာဖြစ်သလို တစ်ဖက်ကလည်း ဧရာဝတီမြစ်ရဲ့ ရေဝေရေလဲ ဒေသဖြစ်တဲ့အတွက် Biodiversity အရ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ အလွန်ပေါကြွယ်ဝပြီး

ရေခဲတောင်တွေက တစ်နှစ်ပတ်လုံးဖုံးလွှမ်းနေပြီး ထူးခြားတဲ့ ဂေဟစနစ်ရှိတာကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို အထောက်အကူပြုလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီလုပ်ငန်းကို ယခုနှစ်အတွင်း မြေလမ်း ၁၆ မိုင်အထိ ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ **မေး။ ကယားပြည်နယ်အတွင်း ရေရရှိရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုကို သိပါရစေ ခင်ဗျာ။**  
ဖြေ။ ကယားပြည်နယ် ပန်ပက်ဒေသ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာမှာ ထူးခြားတဲ့ဖြစ်စဉ်တွေ ရှိပါတယ်။ ဒေသရဲ့ သဘာဝအရ

»» အထူးကဏ္ဍ [ ၁ ] မှ

မြေအောက်ပေ ၁၀၀ အနက်က မြေအောက်  
ချောင်းကနေ ရေကိုစုပ်ယူပြီး ရေစုကန်တွေကို  
တောင်ထိပ်တွေမှာ အဆင့်ဆင့်ထားပြီး  
စက်တွေနဲ့ တွန်းပို့ပြီးမှ ရေယာစတုရန်းမိုင်  
၅၀ အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျေးရွာပေါင်း ၁၇ ရွာကို  
အဆင့်ဆင့် ရေပေးဝေနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုပေးဝေနိုင်ဖို့အတွက် စုစုပေါင်းပင်မ  
ရေပိုက်လိုင်း ၁၃ မိုင် ၅ ဖာလုံကို ရေသွယ်  
တန်းပြီး ရေကန်ပေါင်း ၃၈ ကန်ကိုတည်ဆောက်  
ခဲ့တဲ့အပြင် 100 KVA နဲ့ 50 KVA  
ထရန်စဖော်မာထိုင်ပြီး ရေကန်တွေကို အဆင့်  
ဆင့်ရေစက်တွေနဲ့တွန်းတင်ပြီးမှ ကျေးရွာ  
တွေကို ရေပေးဝေခဲ့တဲ့အတွက် ဒေသကို  
အကျိုးပြုစေခဲ့တဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်း  
ဆောင်ရွက်မှုတွေကို သိပါရစေခင်ဗျာ။**

ဖြေ။ ဒီကာလအတွင်းမှာ ထူးထူးခြားခြား  
ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့တာက နိုင်ငံတကာအဖွဲ့  
အစည်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံ နိပုန်  
ဖောင်ဒေးရှင်းနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်ထဲ  
မှာ စေတနာအဖွဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်ထဲမှာ BAJ  
(Bridge Asia Japan) အဖွဲ့တို့နဲ့ ပူးပေါင်းပြီး  
စာသင်ကျောင်းတွေ ဆောက်လုပ်ပေးတာ  
ဖြစ်ပါတယ်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ အမြင်အားဖြင့်  
တင့်တယ်မှုမရှိတဲ့ စာသင်ကျောင်းတွေကို  
ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးတဲ့ စီမံကိန်းဖြစ်ပါတယ်။  
ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ ကျောင်း ၁၀၀၊  
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းမှာ ကျောင်း ၁၀၀  
စုစုပေါင်းကျောင်း ၂၀၀ ကို ဆောင်ရွက်ပေး  
နိုင်ခဲ့ပြီး နောက်ထပ်ကျောင်း ၁၀၀ ကို  
အသေးစားပြင်ဆင်ခြင်းတွေကို ဆောင်ရွက်  
ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ တစ်ဆက်တည်း ရခိုင်  
ပြည်နယ်ထဲမှာ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံနိုင်တဲ့  
Cyclone Shelter စာသင်ကျောင်းတွေကိုပါ  
ထည့်သွင်းပြီး တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

**မေး။ ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု  
အပေါ်မှာ တွေ့ကြုံရတဲ့ အခက်အခဲနဲ့  
စိန်ခေါ်မှုတွေကို သိပါရစေခင်ဗျာ။**



နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကောင်အထည်ဖော်ရေး ဝဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများ မဂ္ဂဇ-ဆန်းလွတ်ချက်တောင်ထိပ်(၃၃/၆)မိုင်လမ်းပိုင်း ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

ဖြေ။ ဝန်ကြီးဌာနရဲ့လုပ်ငန်းတွေကို အကောင်  
အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ  
တွေ့ကြုံရတဲ့ အခက်အခဲနဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေကို  
တင်ပြရမယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့လုပ်ငန်း  
တွေဟာ အရည်အသွေး အားနည်းမှုရှိတယ်  
ဆိုတဲ့ သုံးသပ်မှုတွေ ပြောကြားမှုတွေကို  
ပြန်ပြီးကြားသိရပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်ရတဲ့ လုပ်ငန်း  
တွေဟာ နယ်မြေဒေသ အခြေအနေအရ  
ဝေးလံခေါင်ဖျားပြီး အင်မတန်မှ လမ်းပန်း  
ဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲတဲ့ နယ်စပ်ဒေသတွေက  
တိုင်းရင်းသားတွေအတွက် တစ်ရွာနဲ့တစ်ရွာ၊  
ဒေသတစ်ခုနဲ့တစ်ခု အဆက်အသွယ်ပြတ်ပြီး  
ကူးလူးဆက်ဆံမှုမရှိတဲ့ အနေအထားကို  
ကုစားဖြည့်ဆည်းပေးရင်းနဲ့ တိုင်းရင်းသား

စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို အထောက်အကူပြုနိုင်ဖို့  
ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အားဖြည့်ပေးဖို့  
ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ကနဦးရေပြေးသဘော  
ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ရရှိတဲ့ဘဏ္ဍာ  
ငွေအပေါ်မှာ မူတည်ပြီး ဆောင်ရွက်ရတာ  
ဖြစ်တဲ့အတွက် လုပ်ငန်းတွေဟာ တခြားသော  
Commercial Road တန် ၆၀ လောက်  
ခံနိုင်တဲ့ စီးပွားဖြစ်လမ်းကြီးတွေထက်စာရင်  
ကျွန်တော်တို့ရဲ့ လမ်းလေးတွေဟာ ဒေသ  
တွင်းကုန်ထုတ်လမ်းကိုသာ ရည်ရွယ်ပြီး  
၁၃ တန် ကားလေးတွေ သွားလို့ရအောင်၊  
တစ်ရွာနဲ့တစ်ရွာ ဆက်သွယ်လို့ရအောင်  
ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်တဲ့အတွက် ငွေကုန်ကြေး  
ကျများတဲ့ လမ်းတွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်မယ်ဆိုရင်

ကျွန်တော်တို့ရဲ့လမ်းတွေဟာ အရည်အသွေး  
နည်းပါးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သို့သော် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်  
ကိုက နည်းနည်းနဲ့ ကျကျပိုင်းရတဲ့ အနေ  
အထားနဲ့ ၁၃ တန်လောက် ခံနိုင်တဲ့လမ်း၊  
ဒေသအတွင်းမှာ ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်  
အောင်၊ ဒေသတွင်း ကုန်ထုတ်လမ်းအဖြစ်  
သုံးလို့ရအောင်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ဆောင်  
ရွက်တာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ရန်ပုံငွေက  
လည်း အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိပဲ သုံးစွဲ  
ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

တကယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်  
ခဲ့တဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ခုဟာ ဒေသအတွက် အရေး  
ပါလာတယ်။ နိုင်ငံတော်အတွက် အရေးပါလာ  
တယ်ဆိုရင် Commercial အဆင့်  
ဖြစ်အောင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေက  
အဆင့်မြှင့်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်  
ကျွန်တော်တို့ လုပ်ငန်းတွေဟာ နှိုင်းယှဉ်မယ်  
ဆိုရင် အနည်းငယ် အရည်အသွေးကျတယ်  
ဆိုတာကို ပြန်ကြားရတဲ့အတွက် ဒါကိုတွေ့ကြုံ  
ရတဲ့ အခက်အခဲတစ်ခုအနေနဲ့ တင်ပြလိုပါ  
တယ်။

နောက်တစ်ခုကတော့ ကျွန်တော်တို့  
လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရတဲ့ ဒေသတွေဟာ  
ဝေးလံခေါင်ဖျားပြီး သွားရေးလာရေးအင်မတန်  
မှ ခက်ခဲပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့  
သတ်မှတ်ကာလအတွင်း တော်တော်လေး  
ဘောင်ဝင်အောင် ကြိုးပမ်းပြီးဆောင်ရွက်  
ရပါတယ်။ နယ်စပ်ဒေသဆိုတာက မိုးများတဲ့  
ဒေသတွေဖြစ်ပါတယ်။

ခေါင်လန်းဖူးလမ်း ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ  
ဖေဖော်ဝါရီလလောက်ကတည်းက စပြီး  
တောက်လျှောက် မိုးရွာနေပါတယ်။ အလုပ်  
လုပ်ရတဲ့အချိန်က နိုဝင်ဘာ၊ ဒီဇင်ဘာနဲ့  
ဇန်နဝါရီ သုံးလလောက်ပဲ တစ်နှစ်မှာ ရှိပါ  
တယ်။ ကျန်တဲ့အချိန်တွေက မိုးနဲ့လုံပြီး  
လုပ်နေရတာဖြစ်တဲ့အတွက် တည်ဆောက်  
ရေးကာလ သတ်မှတ်ချက်မှာ အခက်အခဲ  
ရှိပါတယ်။ ဘာဖြစ်ဖြစ် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး  
ဌာနက တွေ့ကြုံရတဲ့ အခက်အခဲ စိန်ခေါ်မှု  
တွေကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားပြီး ရည်မှန်းချက်

တွေ အောင်မြင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်  
သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ဖြည့်ဆည်းပြောကြားလိုတာရှိရင် ပြောကြား  
ပေးပါဦးခင်ဗျာ။**

ဖြေ။ ဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးနေတဲ့  
နယ်စပ်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့  
နယ်စပ်ဒေသမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူငယ်  
လူရွယ်တွေရဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုး  
ရေးလုပ်ငန်းတွေဟာ လက်ရှိတည်ဆောက်  
နေတဲ့ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့နိုင်ငံဖြစ်ရေး  
မှာ အဓိကကျတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုအဖြစ်  
ပါဝင်နေပါတယ်။

နယ်စပ်ဒေသတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှ  
တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးတွေ၊  
ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ခိုင်မာရေးတွေဟာ  
ကျွဲကျွေးရေပါဆိုသလို တစ်ပေါင်းတည်း  
ပါဝင်လာမှာဖြစ်ပြီး အစိုးရအဆက်ဆက်က  
ဒီတာဝန်တွေကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပေမယ့်  
အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ထင်သလောက်  
ခရီးမပေါက်သေးတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့  
အနေနဲ့ ဆက်လက်ကြိုးစားဆောင်ရွက်  
သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ နိုင်ငံတော်  
အစိုးရတစ်ခုတည်း ဆောင်ရွက်နေပါစေ  
ပြည်သူ့လူထုပူးပေါင်းပါဝင်မှုမရှိရင် လုပ်ငန်း  
တွေ အောင်မြင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ နိုင်ငံတော်  
အတွက် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်းတွေမှာ  
နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေ  
သလို ပြည်သူ့လူထုကလည်း ပူးပေါင်း  
ဆောင်ရွက်သွားပါလို့ အကြံပြုတိုက်တွန်းချင်  
ပါတယ်။

**ဦးသိန်းဌေးဦး(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)  
ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန  
မေး။ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန  
ဖွင့်လှစ်ခြင်းနဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကို  
ရှင်းပြပေးပါဦး။**

ဖြေ။ ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနကို  
နယ်စပ်ဒေသရှိ တိုင်းရင်းသားလူငယ်  
လူရွယ်တွေအတွက် အခြေခံ အဆင့်မြင့်  
ပညာရပ်တွေနဲ့ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း  
**အထူးကဏ္ဍ [ ၁ ] သို့ »»**



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မဂ္ဂဇ-ခေါင်လန်းဖူးလမ်းအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

»» အထူးကဏ္ဍ [ ၀ ] မှ

ပညာရပ်တွေ သင်ကြားပေးပြီး လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်နဲ့ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နှစ်ရပ်နဲ့ ၁၉၉၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်မှာ စတင်ဖွဲ့စည်းလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနမှာ ရုံးချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်(စစ်ကိုင်း)၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသား လူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် ရန်ကင်းနဲ့ စစ်ကိုင်း၊ ဗဟိုလေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ရုံး ကိုးရုံး၊ ခရိုင်ရုံး ကိုးရုံး၊ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း ၄၅ ကျောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စက်မှုလက်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း ကိုးကျောင်း၊ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်တန်းကျောင်း ၅၀ နဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။

မေး။ နယ်စပ်ဒေသ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတွေကို အခြေခံပညာကဏ္ဍ၊ အဆင့်မြင့်ပညာကဏ္ဍနဲ့ သက်မွေးပညာကဏ္ဍဆိုပြီး ကဏ္ဍ သုံးခုအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုကို သိပါရစေခင်ဗျာ။

ဖြေ။ အခြေခံပညာကဏ္ဍမှာ နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း ၄၅ ကျောင်း ဖွဲ့လှုပ်ထားပြီး တတိယ (၁) နှစ်တာကာလမှာ ဆိုက်ခေါင်သင်တန်းကျောင်း တစ်ကျောင်းကို တိုးချဲ့ဖွဲ့လှုပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီသင်တန်းကျောင်းတွေမှာ ပညာဆက်လက်သင်ကြားရန် အခက်အခဲရှိတဲ့ နယ်စပ်ဒေသက မိဘမဲ့၊ မိမဲ့၊ ဖခင်ရွေးနွမ်းပါးလှောင်တွေကို ဝါးတန်းကနေ ၁၀ တန်းအထိ နေထိုင်စားသောက်ရေးနဲ့ ပညာသင်ကြားရေးကို တာဝန်ယူပြီး အခမဲ့တက်ရောက်သင်ကြားစေခဲ့ရာမှာ ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေ ၂၉၄၇၀ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အဲဒီအထဲကမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူတွေ ၂၃၆၇ ဦးကို တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှာ အဆင့်မြင့်ပညာရပ်တွေ ဆက်လက်သင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ယခု ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်အတွင်း လူငယ်သင်တန်းကျောင်း ၄၅ ကျောင်းမှာ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၆၆၇၉ ဦး တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိပါတယ်။ ဒုတိယကဏ္ဍ ဖြစ်တဲ့ အဆင့်မြင့်ပညာကဏ္ဍမှာ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် တစ်ကျောင်း၊ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသား လူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် နှစ်ကျောင်းနဲ့ ဗဟိုလေ့ကျင့်ရေးကျောင်း တစ်ကျောင်းကို ပါဝင်ပါတယ်။

မေး။ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်ရဲ့ အကျိုးပြုမှု တွေကို သိပါရစေခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်ကို နယ်စပ်ဒေသ တွေမှာရှိတဲ့ အခြေခံပညာကျောင်းတွေမှာ လူမျိုးတူ ဘာသာစကားတူတဲ့ တိုင်းရင်းသား ပညာရေးဝန်ထမ်းကောင်းတွေ ဖြည့်တင်းပေးနိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး ဖွဲ့လှုပ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းဆင်းတွေကို B.Ed ပညာရေးဘွဲ့ အပ်နှင်းပေးပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသူတွေကို



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်နှင့် ချင်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလိုင်းလျန်လွယ် နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်း(တီးတိန်) အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

မဟာပညာရေးဘွဲ့နဲ့ ပါရဂူဘွဲ့သင်တန်းတွေ ဆက်လက်တက်ရောက် သင်ကြားစေပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် စတင်ဖွဲ့လှုပ်ခဲ့တဲ့ ၁၉၆၄ ခုနှစ်ကနေ ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း ၁၃၀၄၄ ဦး မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပြီး တတိယ(၁) နှစ်တာကာလအတွင်း ပညာရေးဘွဲ့ ၁၆၅ ဦး၊ မဟာပညာရေးဘွဲ့ ၁၁ ဦးတို့ကို မွေးထုတ် ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျောင်းဆင်းပြီး သင်တန်းသားသင်တန်းသူတွေကို ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှာ အထက်တန်းပြရာထူးနဲ့ ဆရာ ဆရာမတွေအဖြစ် ခန့်အပ်ပေးပြီး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအလိုက် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသတွေမှာ ပြန်လည်တာဝန်ထမ်းဆောင် လျက်ရှိပါတယ်။

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်မှာ ပညာရေးဘွဲ့ ၅ နှစ် သင်တန်း ပထမနှစ်ကနေ ပဉ္စမနှစ်အထိ ၁၆၂၉ ဦး၊ မဟာပညာရေးဘွဲ့ (၂) နှစ်သင်တန်း ၂၅ ဦး စုစုပေါင်း ၁၆၅၄ ဦး တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဒီဂရီကောလိပ် ရန်ကင်းနဲ့ စစ်ကိုင်းကို နယ်စပ်ဒေသ တိုင်းရင်းသား လူငယ်တွေ ဘွဲ့ရပညာတတ်ဖြစ်လာပြီး မိမိ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ ပါဝင် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် ရည်ရွယ်ဖွဲ့လှုပ် ထားခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ သိပ္ပံဘွဲ့ အေဂျီတီအိုင်ဒီပလ္လာနဲ့ အင်ဂျင်နီယာနည်းပညာဘွဲ့တွေ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ပြီး အလုပ်ပါ တစ်ပါတည်းခန့်အပ် ပေးပါတယ်။ ဒီနေ့အထိ ဝန်ကြီးဌာန ၁၅ ခုနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့တွေက နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတွေအဖြစ်နဲ့ ၎င်းတို့ရဲ့သက်ဆိုင်ရာဒေသတွေမှာ တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိပါတယ်။ ယနေ့အထိ သင်တန်းဆင်းကျောင်းသားဦးရေ ၃၈၇၀ မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ကျောင်းဆင်း ကျောင်းသားတွေအနက် အရည်အချင်းပြည့်မီသူတွေကို ပါရဂူဘွဲ့၊ မဟာဘွဲ့တွေကို ဆက်လက်တက်ရောက် သင်ယူစေခဲ့ပါတယ်။ ယနေ့အထိ ဒီဂရီ ကောလိပ် ကျောင်းဆင်း ကျောင်းသားတွေထဲ

က ပါရဂူဘွဲ့ ၃၂ ဦး၊ မဟာသုတေသနဘွဲ့ ၆၇ ဦး၊ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့ ၁၆၉ ဦး၊ မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့ ၇၇ ဦး၊ မဟာအင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ ၅၅ ဦးနဲ့ အင်ဂျင်နီ ယာဘွဲ့ ၁၉၉ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀၀ ဦး မွေးထုတ် ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့ ပညာသင်နှစ် ဒီဂရီ ကောလိပ် နှစ်ခုတို့မှာ ပထမနှစ်ကနေ စတုတ္ထ နှစ်ထိ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၂၃၂၅ ဦး တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက် ရှိပါတယ်။

ဝန်ကြီးဌာနက ဝန်ထမ်းတွေ လုပ်ငန်း စွမ်းဆောင်ရည် မြင့်မားစေဖို့အတွက် ဗဟို လေ့ကျင့်ရေးကျောင်းကို ရန်ကင်းမြို့၊ မြောက် ဒုတိယ ဖွဲ့လှုပ်ထားပြီး ခေါင်းဆောင်မှု စွမ်းရည် မြှင့်တင်ရေးသင်တန်း၊ စီမံခန့်ခွဲရေးသင်တန်း၊ စာရေးဝန်ထမ်းသင်တန်း၊ စက်ကြီး ပန်းထိုး သင်တန်း၊ အဆင့်မြင့်စက်ချုပ်နည်းပြသင်တန်း နဲ့ ခေတ်မီမော်တာအထည်ချုပ်စက်သင်တန်း တွေကို ဖွဲ့လှုပ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနက ဝန်ထမ်းတွေအပြင် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာ ရေးအဖွဲ့တွေနဲ့ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနတို့က ဝန်ထမ်းတွေပါ တက်ရောက် သင်ကြားလျက်ရှိပါတယ်။

ယနေ့အထိ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ဦးရေ ၁၄၇၄၀ လေ့ကျင့်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး တတိယ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်း သင်တန်း ရှစ်မျိုး ကို နှစ်ကြိမ် ဖွဲ့လှုပ်ပေးခဲ့ပြီး သင်တန်း သားသင်တန်းသူ ၅၇၀ ကို လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ သက်မွေးပညာကဏ္ဍ ဆောင်ရွက်မှုတွေ ကို သိပါရစေခင်ဗျာ။

ဖြေ။ နယ်စပ်ဒေသမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသား လူငယ်တွေကို စက်မှုလက်မှုပညာရပ် တွေ တတ်မြောက်ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းတွေရရှိခြင်းဖြင့် ဝင်ငွေတိုးတက်ပြီး လူမှုစီးပွား ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ရည်ရွယ်ချက် နဲ့ နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စက်မှုလက်မှု သက်မွေးပညာသင်တန်း ကျောင်း ကိုးကျောင်း ဖွဲ့လှုပ်ထားပါတယ်။ အဲဒီသင်တန်းကျောင်းတွေမှာ လက်ကိုင် ဖုန်းပြုပြင်နည်း၊ ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်နည်း၊ အခြေခံစက်ပြင်၊ မော်တော်ယာဉ်စက်ပြင်၊

ဆောက်လုပ်ရေးအခြေခံ၊ အိမ်တွင်းလျှပ်စစ် သွယ်တန်းခြင်း၊ လျှပ်စစ်၊ စတီး၊ အလှူမီနီယံ ဂဟေသင်တန်းတွေ ဖွဲ့လှုပ်ပေးခဲ့ပြီး သင်တန်းသား ၅၁၅၉ ဦး မွေးထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ တတိယ(၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်း (၆)လသင်တန်း နှစ်ကြိမ် ဖွဲ့လှုပ်သင်ကြားပေးပြီး သင်တန်းသား ၇၁၁ ဦးကို လေ့ကျင့်ပေးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

တိုင်းရင်းသူ အမျိုးသမီးငယ်တွေကို အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာရပ်တွေ သင်ကြားပေးကာ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း တွေရရှိစေဖို့ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေး လုပ်ငန်း ပညာသင်တန်းကျောင်း ၄၅ ကျောင်း ကို ဖွဲ့လှုပ်ပြီး အခြေခံအိမ်တွင်းမှု သင်တန်း၊ အဆင့်မြင့်စက်ချုပ်သင်တန်း၊ သိုးမွေးစက်ဆွဲ သင်တန်း၊ ရိုးရာလုပ်သင်တန်းတွေနဲ့ ခေတ်မီမော်တာအထည်ချုပ်သင်တန်းတွေ ကို သင်ကြားပေးပါတယ်။

ပခုက္ကူနဲ့ ပုသိမ် အိမ်တွင်းမှုသင်တန်း ကျောင်းတို့မှာ အိမ်တွင်းမှုသင်တန်းများအပြင် ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းတွေ ဖြစ်တဲ့ ဧည့်ကြိုသင်တန်း၊ အိမ်ခန်းဆောင် သင်တန်း၊ အဖျော်ယမကာနဲ့ အစားအစာ ဝန်ဆောင်မှုသင်တန်းကို ဖွဲ့လှုပ်သင်ကြား ပေးပြီး ဟိုတယ်တွေမှာ ဝန်ထမ်းအဖြစ် အလုပ် အကိုင်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။

၁၉၉၂ ခုနှစ်ကနေ ယနေ့အထိ အိမ်တွင်းမှု သက်မွေးပညာ သင်တန်းကျောင်းတွေက သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၆၆၅၆၀ ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခဲ့ပြီး တတိယ (၁) နှစ်တာ ကာလအတွင်း အိမ်တွင်းမှုသင်တန်း ကျောင်း ၄၅ ကျောင်းမှာ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၆၀၀၀ ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရှာဖွေပေး နိုင်မှုကို သိပါရစေခင်ဗျာ။

ဖြေ။ အခြေခံ၊ အဆင့်မြင့်ပညာရပ်တွေနဲ့ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်တွေ သင်ကြားပေးရုံသာမက ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် ကျောင်းဆင်းပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၃၀၄၄ ဦးကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှာ အထက်တန်းပြ ဆရာ ဆရာမတွေအဖြစ် အလုပ်ခန့်အပ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒီဂရီကောလိပ်

ရန်ကင်းနဲ့ စစ်ကိုင်းကျောင်းဆင်းပြီး ကျောင်းသား ၃၈၇၀ ကို ဝန်ကြီးဌာန ၁၅ ခုနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာ ရေးအဖွဲ့တွေမှာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတွေအဖြစ် အလုပ်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

စက်မှုလက်မှုပညာသင်တန်းကျောင်း တွေက အောင်မြင်ပြီးသူတွေအနက် ၁၃၇၈ ဦးကို ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီတွေ၊ ကားဆားဖစ် စင်တာတွေ၊ ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်ရေးဆိုင်တွေ၊ ဂဟေအလုပ်ရုံတွေနဲ့ ပြင်ပလျှပ်စစ်မီး သွယ်တန်းရေးအဖွဲ့တွေမှာ အလုပ်လုပ်ကိုင် လျက်ရှိပါတယ်။

အိမ်တွင်းမှုသင်တန်းကျောင်းတွေက အောင်မြင်ပြီးသူ ၂၁၉၅၅ ဦးကို တတ်မြောက် ထားတဲ့ အိမ်တွင်းမှုပညာရပ်တွေနဲ့ အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းပြုလျက်ရှိကြောင်း စစ်တမ်း ကောက်ယူရရှိထားပါတယ်။ အခြေခံအိမ် တွင်းမှုနဲ့ အဆင့်မြင့်စက်ချုပ်သင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူတွေကို ဗဟိုလေ့ကျင့်ရေး ကျောင်းမှာ ခေတ်မီမော်တာအထည်ချုပ်စက် သင်တန်း တက်ရောက်စေပြီး အောင်မြင်ပြီးသူ ၂၅၄၄ ဦးကို အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီး ဌာနမှာ အလုပ်သမား အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် တွေပေးအပ်ပြီး ရန်ကင်းမြို့ရှိ အထည်ချုပ်စက်ရုံ ၂၉ ရုံမှာ ဝန်ထမ်းအဖြစ် အလုပ်ခန့်အပ်ပေး နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ပခုက္ကူနဲ့ ပုသိမ် အိမ်တွင်းမှုသင်တန်း ကျောင်းတို့မှာ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှာ စတင်ဖွဲ့လှုပ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းဆင်း ၃၈၇ ဦးကို ဟိုတယ်ဝန်ထမ်းတွေအဖြစ် အလုပ်အကိုင် ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန အနေနဲ့ ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ လမ်းညွှန်မှုတွေခံယူပြီး မူလရည်ရွယ်ချက် နှစ်ရပ်အတိုင်း နယ်စပ် ဒေသက တိုင်းရင်းသားလူငယ်တွေကို လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ဆက်လက် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။

အခုလို ပြည်ပြည်စုံစုံ ဖြေကြားပေးတဲ့ အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



### မိတ္ထီလာသင်္ကြန် ယမ်းအကပြိုင်ပွဲတွင် ယမ်းအဖွဲ့ ၁၃ ဖွဲ့ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်

**မိတ္ထီလာ ဧပြီ ၁၀**  
မိတ္ထီလာ မြန်မာ့ရိုးရာ မဟာသင်္ကြန် ပွဲတော်တွင် သင်္ကြန်ယမ်းအကပြိုင်ပွဲကို နှစ်စဉ်ကျင်းပခြင်းအတွင်း စည်ကားသိုက် မြိုက်စွာ ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲတွင် သင်္ကြန်ယမ်းအဖွဲ့ ၁၃ ဖွဲ့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယမ်းအဖွဲ့ စုစုပေါင်းပြိုင်ပွဲတွင် အဖွဲ့ ၁၃ ဖွဲ့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ယမ်းအကပြိုင်ပွဲတွင် အဖွဲ့တွေထဲက ဆုရရှိတဲ့ ပြိုင်ပွဲတွင် ယမ်းအဖွဲ့တွေကို ပထမဆု ငွေကျပ်ငါးသိန်း၊ ဒုတိယဆု ငွေကျပ် လေးသိန်း၊ တတိယဆု ငွေကျပ် သုံးသိန်းနဲ့ ဆုမရရှိတဲ့ ယမ်းအဖွဲ့တွေကို နှစ်သိမ့်ဆု ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀ စီ ပေးအပ် ချီးမြှင့်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု သင်္ကြန် ယမ်းအကပြိုင်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး ဆပ်ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးမောင်မောင်ကြည်က ပြောသည်။

အကပြိုင်ပွဲမှာ ပထမဆု ရချင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သင်္ကြန်ယမ်းအကပြိုင်မယ့် အမျိုးသမီးငယ်များကို သင်္ကြန်ယမ်း အက နည်းပြဆရာမနဲ့ ယမ်းအက သင် ကြားလေ့ကျင့်တာမျိုး ပြင်ဆင်ကြားစား ပြုလုပ်နေပါတယ်။ မနှစ်ကလိုပဲ တောမ ကျေးရွာကိုယ်စားပြု ရွှေထီလာ သင်္ကြန် အလှပြယာဉ်နဲ့အတူ ယမ်းအဖွဲ့က မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များဖြစ်တဲ့ ဝန်ဇင်း၊ ရန်မျိုးအောင်၊ ပြည်သာယာ၊ ကျီတော်ကုန်း ရပ်ကွက်များကိုလည်း ညစဉ်လှည့်လည် ကပြဖျော်ဖြေတာမျိုးလည်း ပြုလုပ် သွားမှာပါ” ဟု တောမကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းဝင်းထွန်းက ပြောသည်။

ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

### ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်ထွက် ဖရဲသီးများ ဈေးနှုန်းကျဆင်း

**ကျောက်ပန်းတောင်း ဧပြီ ၁၀**  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ထွက်ကုန်ဖြစ်သည့် ဖရဲသီးများ စတင်ဆွတ်ခူးချိန် ဈေးနှုန်းကျဆင်းနေခြင်းကြောင့် ဖရဲစိုက် တောင်သူ များ အရှုံးနှင့်ရင်ဆိုင်နေကြောင်း ကျောက်ပန်း (ခေါ်) 2.1.1 တံဆိပ်စိုက် ဖရဲစိုက်တောင်သူများထံမှ သိရ သည်။

မြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖရဲစိုက် တောင်သူ ဦးမောင်ဇော်က ပြောသည်။ ဖရဲများစိုက်ပြီး ရက်ပေါင်း ၆၅ ရက်ရှိလျှင် ခူးဆွတ်ချိန်ရောက် ရှိကြောင်းသိရပြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်အတွင်း စိုက်ရှိသည့် ဖရဲမျိုးများအား တစ်မျိုးတည်းသာစိုက်ပျိုး ကြပြီး ဂျပန်ဖရဲ(ခေါ်) 2.1.1 မျိုးဟု ခေါ်ဆိုကြောင်း၊ အခြားဒေသများတွင် ဒုံးကြည်သီးဖရဲဟု ခေါ်သေး ကြောင်း သိရသည်။



ကိုထိန် (ငါးမောက်)

### နေပြည်တော်အဝေးပြေးယာဉ်လိုင်းများ သင်္ကြန်ကာလတွင် ပုံမှန်အတိုင်းပြေးဆွဲမည်

**နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀**  
နေပြည်တော်အခြေပြု၍ တစ်နိုင်လုံးသို့ ဖြန့်ဖြူးပြေးဆွဲနေသည့် အဝေးပြေး ယာဉ်များ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း နားရက်မရှိ ပုံမှန်အတိုင်း ပြေးဆွဲမည်ဖြစ် ကြောင်း (မ-ထ-သ အဝေးပြေး) မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောပြချက်အရ သိရ သည်။

နေပြည်တော်သည် အစိုးရရုံးများ ဆိုက်ရောက်ရာ မြို့တော်ဖြစ်သည့်အတွက် ရုံးဝန်ထမ်းများ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း ခရီးသွားလာရေး အဆင်ပြေစေရန် အတွက် ခရီးထွက်ခွာမည့်ဝန်ထမ်းများ၏စာရင်းကို နေပြည်တော်ကောင်စီ မှ စာရင်းပြုစုပေးမှုအပေါ် မ-ထ-သ(အဝေးပြေး)မှ ရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး ခရီးစဉ်ယာဉ်လိုင်း အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဝန်ထမ်းများသီးသန့် ရန်ကုန် ဘက်သို့ Express ယာဉ်နှစ်စီး၊ မန္တလေးဘက်သို့ Express ယာဉ် နှစ်စီး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်းနှင့် ခရီးသည်များ သွားလာရေးအဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေးကို အထူးဆောင်ရွက်ထားကြောင်း မ-ထ-သ(အဝေးပြေး)မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဧပြီ ၁၂ ရက် ညနေပိုင်းမှစတင်ကာ နေပြည်တော် မှ အထွက်ဂိတ်များဖြစ်တဲ့ စီလမ်းဆုံနဲ့ တောင်ညိုစစ်ဆေးရေးဂိတ်တွေမှာ ခရီးသည်တင်ယာဉ်တွေနဲ့ လူစီးယာဉ်ငယ်တွေအားလုံးကို မ-ထ-သ (အဝေးပြေး)မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ယာဉ်ထိန်း၊ နယ်မြေခံရဲ၊ မီးသတ် စတဲ့ အဖွဲ့ပေါင်းစုံနဲ့ ယာဉ်ကြံ့ခိုင်မှု ရှိ မရှိ၊ ခရီးသည်များ ထိုင်ခုံခါးပတ် ပတ်မှု ရှိ မရှိ၊ ယာဉ်စည်းကမ်းနဲ့ ကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိ စတဲ့ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေဖို့ အတွက် အဖွဲ့စုံနဲ့ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ခရီးသည်တွေ အဆင် ပြေဖို့အတွက် ယာဉ်လိုင်းအလိုက်၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်ပါ ယာဉ်ပြေးဆွဲချိန် အတိုင်း(မလျော့ဘဲ) ပြေးဆွဲရန်လည်း မှာကြားထားပါတယ်။ သင်္ကြန်လက်မှတ် များကိုလည်း ယခု ဧပြီ ၅ ရက်မှ စတင်ရောင်းချလျက်ရှိရာ လက်မှတ်ရောင်း ဈေးကို တိုးမြှင့်၍ ရောင်းချခြင်းမပြုရန်၊ ပုံမှန်အတိုင်း ရောင်းချရန် ယာဉ်လိုင်း တာဝန်ခံများကို မှာကြားထားပြီးဖြစ်ပါတယ်” ဟု မ-ထ-သ(အဝေးပြေး)မှ လက်ထောက်ဌာနမှူး(ပို့ဆောင်ရေး) ဦးအောင်ကျော်နိုင်က ရှင်းပြ သည်။

နေပြည်တော်ကို အခြေပြု၍ ပြေးဆွဲနေသော ယာဉ်အသင်း ၃၀ ရှိ၍ အခြားမြို့အခြေစိုက်ယာဉ်အသင်း ၁၀၄ သင်းရှိကာ နေပြည်တော် အခြေပြု ၍ Up and Down Crossing ပြေးဆွဲနေကြောင်း မ-ထ-သ (အဝေးပြေး) မှ လက်ထောက်ဌာနမှူး(ပို့ဆောင်ရေး) ဦးအောင်ကျော်နိုင်က ပြောကြား သည်။

မင်းမင်းလတ် (မန်းတက္ကသိုလ်)

### သဘာဝဘေးဒဏ်ခံနိုင်သော ရပ်ရွာအသိုက်အဝန်းဖြစ်ပေါ်စေရေး ပညာပေး

**ပဲခူး ဧပြီ ၁၀**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံ ခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ပြီး ကဝမြို့နယ် တံတားဦးကျေးရွာအုပ်စု တံတားဦးရွာဟောင်းနှင့် အရိုးပုံ(ရွာဟောင်း)ကျေးရွာအတွင်းရှိ ဆင်းရဲ နွမ်းပါးပြီး သဘာဝဘေးကျရောက်လျှင် ကြိုခိုင်းမှု မရှိသော နေအိမ်များအား မိုးကြိုကာလ လေဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ပိုင်းက ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးမှုများ ပြုလုပ် ပေးကြသည်။

တံတားဦး ရွာဟောင်းနှင့် အရိုးပုံ(ရွာဟောင်း) ဆင်းရဲနွမ်းပါးပြီးကြိုခိုင်းမှုမရှိသော နေအိမ် ၁၃၀ ကျော်အား တိုင်းဒေသကြီးသဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာ နှစ်တွင် ပဲခူးခရိုင်အတွင်းမှ သနပ်ပင်၊ ညောင်လေး ပင်၊ ရွှေကျင်၊ ကဝ၊ တောင်ငူခရိုင်အတွင်းမှ ရေတာရှည်၊ ထန်းတပင်၊ ဖြူ၊ ကျောက်ကြီး၊ ပြည်ခရိုင်အတွင်းမှ ပေါင်းတည်၊ သဲကုန်း၊ ပေါက်ခေါင်၊ ပန်းတောင်း၊ သာယာဝတီခရိုင် အတွင်းမှ မိုးညို၊ လက်ပံတန်း၊ နတ်တလင်း၊ ဇီးကုန်းစသည့်မြို့နယ် ၁၆ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ ဆင်းရဲနွမ်းပါးပြီး ကြိုခိုင်းမှုမရှိသော နေအိမ် ၂၀၀၀ ကျော်အား လေပြင်းဒဏ်ကြိုခိုင်းနိုင် စွမ်းရှိစေရန် အိုးအိမ်များကို အသေးစားပြင်ဆင် ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)

### မုံရွာမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် သင်္ကြန်အလှပြယာဉ် ၂၅ စီးနှင့် သံချပ်အဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်

**မုံရွာ ဧပြီ ၁၀**  
မုံရွာမြို့တွင်ကျင်းပမည့် ၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် သင်္ကြန် အလှပြ ယာဉ် ၂၅ စီးနှင့် သံချပ်အဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့တို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြရန် စာရင်းပေးသွင်းထားကြောင်း

သင်္ကြန်အလှပြယာဉ်နှင့် သံချပ်ပြိုင်ပွဲဟု အက် ဖြတ်ခံသမားအဖွဲ့မှ သိရသည်။ “အလှပြယာဉ်တွေကို စစ်ဆေးအကဲဖြတ်တာ ကို ဗဟိုမဏ္ဍပ်မှာလုပ်မှာဖြစ်တယ်။ သံချပ်ပြိုင်ပွဲ စစ်ဆေးအကဲဖြတ်တာကိုတော့ လူမှုရေးမဏ္ဍပ်

မှာ လုပ်မှာပါ။ ပြိုင်ပွဲတွင် သံချပ်စာသားများကို ဧပြီ ၈ ရက်မှာ အကဲဖြတ်အဖွဲ့ကို အပြီးပေးရမှာပါ။ သံချပ်စာသားတွေမှာ လူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေး၊ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုတွေ၊ ဆူပူအံ့ကြွမှုတွေ ဖြစ်စေမည့် အသုံးအနှုန်းတွေပါရင် အမှတ်ပေးမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ အများနဲ့ဆိုင်တဲ့ပြင်ဆင်စရာ၊ အပြု သဘောဆောင်တဲ့ ထောက်ပြမှုတွေကို စစ်ဆိုတာ တွေကို အမှတ်ပေးသွားမှာပါ” ဟု သင်္ကြန်အလှပြ ယာဉ်နှင့် သံချပ်ပြိုင်ပွဲဟုအကဲဖြတ် ခံသမားအဖွဲ့တွင် တိုင်းဒေသကြီးပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးမှူး ဒေါ်ယဉ်ဆွေဝင်းက ပြော သည်။

အလှပြယာဉ်ပြိုင်ပွဲနှင့် သံချပ်ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ပထမဆုကိုငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ ဒုတိယဆုကိုငွေကျပ် ရှစ်သိန်း၊ တတိယဆုကိုငွေကျပ် ခြောက်သိန်း၊ နှစ်သိမ့်ဆု နှစ်ဆုအတွက် တစ်ဆုလျှင် ငွေကျပ် ငါးသိန်းနှုန်းဖြင့် ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရန် စီစဉ်ထား ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ဖျော့တိုင်း)



# ဂျူဗင်တပ်အသင်းက မာဆယ်လိုအား ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပြီး အဲလက်စ်ဆန်ဒရီက ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့မည်ဟုဆို

အီတလီစီးရီးအေကလပ် ဂျူဗင်တပ်အသင်းဟာ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်ဘယ်နောက်ခံကစားသမား မာဆယ်လိုကို ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေတာဖြစ်ပြီး ဂျူဗင်တပ်အသင်းရဲ့ ဘယ်နောက်ခံကစားသမား အဲလက်စ်ဆန်ဒရီကလည်း ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့ဖို့ စိစဉ်နေတယ်လို့သိရပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်မှာ ဂျူဗင်တပ်နောက်ခံလူ အဲလက်စ်ဆန်ဒရီကို ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေတဲ့အပြင် ဂျူဗင်တပ်အသင်းနဲ့ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဟာလည်း အဲလက်စ်ဆန်ဒရီရဲ့အပြောင်းအရွှေ့ပတ်သက်ပြီး သဘောတူညီထားတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ပီအက်စ်ဂျီအသင်းအနေနဲ့ နောက်တန်းကစားသမား အဲလက်စ်ဆန်ဒရီရဲ့ အပြောင်းအရွှေ့နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ယူရိုသန်း ၅၀ သုံးစွဲသွားမယ်လို့ တရားဝင်ပြောကြားထားပါတယ်။ အဲလက်စ်ဆန်ဒရီဟာ ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ထပ်တိုးချုပ်ဆိုထားတာဖြစ်လို့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့စာချုပ်သစ်အရ အဲလက်စ်ဆန်ဒရီဟာ ဂျူဗင်တပ်အသင်းမှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ ဆက်ရှိနေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက ခေါ်ယူဖို့ကမ်းလှမ်းထားတဲ့အပြင် သဘောတူညီမှုပါ ရရှိထားတာဖြစ်လို့ ဂျူဗင်တပ်အသင်းအနေနဲ့ ဘယ်နောက်ခံကစားသမားတစ်ဦးကို မဖြစ်မနေ ခေါ်ယူရတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီကစားသမားနှစ်ဦးရဲ့ လက်ရှိအသင်းတွေနဲ့ ပါဝင်ကစားထားမှုကို ကြည့်မယ်ဆိုရင်တော့ အဲလက်စ်ဆန်ဒရီဟာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ဂျူဗင်တပ်အသင်းနဲ့အတူ ပွဲပေါင်း ၁၀၂ ပွဲအထိပါဝင်ကစားပေးထားသူဖြစ်ပြီး မာဆယ်လိုကလည်း ၂၀၀၇ ခုနှစ်မှစတင်ကာ ပွဲပေါင်း ၃၃၇ ပွဲအထိ ပါဝင်ကစားပေးထားတာဖြစ်ပါတယ်။



## မန်ယူနောက်ခံလူ ဘိုင်လီအား ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် ခေါ်ယူမည်

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းသည် မန်ယူအသင်း၏ ဗဟိုနောက်ခံကစားသမား အဲလက်စ်ဆန်ဒရီကို ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိပြီး ယခုနှစ်ရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်း ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၃၅ သန်းဖြင့် ခေါ်ယူမည်ဟုဆိုသည်။

မန်ယူနောက်တန်းကစားသမား အဲလက်စ်ဆန်ဒရီအနေဖြင့် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ဒဏ်ရာပြဿနာများကြုံခဲ့ရသည့်အပြင် ပုံမှန် ပွဲထွက်ကစားခွင့်ပါ ပျောက်ဆုံးခဲ့ရခြင်းကြောင့် မန်ယူအသင်းမှ အခြားအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားရန်လည်း မျှော်လင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

အဲလက်စ်ဆန်ဒရီသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းက စပိန်လာလီဂါကလပ် ဝီလာရီးယဲလ်အသင်းမှ မန်ယူအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် သန်း ၃၀ ဖြင့် ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့သူဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင်မူ မန်ယူအသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်း ၁၅ လကျန်ရှိနေသေးသော်လည်း အိုးထရက်ဖီဒီနှင့် လမ်းခွဲရန်ဆန္ဒရှိနေကြောင်း သိရသည်။

## ဘောလုံးလောကသတင်းတိုများ

- ❖ အဲဗာတန်အသင်းသည် ဘာမင်ဂမ်စီးတီးအသင်းမှ အသက် ၂၂ နှစ်အရွယ်ရှိ အင်္ဂလန်လူငယ်ကစားသမား ချီအဒမ်အား စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
- ❖ တိုက်စစ်မှူး အန်ဒီကာရိုးသည် လက်ရှိကလပ်ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးပါက မေဂျာလိဂ်ကလပ်အသင်းတစ်သင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
- ❖ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းသည် လီဗာပူးအသင်းနှင့် အင်္ဂလန်အသင်းတို့၏ အသက် ၂၈ နှစ်အရွယ် နောက်တန်းကစားသမား ဒန်နီယယ်ကလိုင်းအား ခေါ်ယူရန် ဘုန်းမောက်အသင်းနှင့် အပြိုင်ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
- ❖ အေဒင်ဟာဇက်နှင့် ညီအစ်ကိုတော်စပ်သူ သော်ဂန်ဟာဇက်သည် ယခုနှစ်နှစ်ရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလတွင် မိုချန်ဂလာဘတ်ချိုအသင်းမှ ထွက်ခွာကာ ဒေါ့မွန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၃၄ ဒသမ ၅ သန်းဖြင့် ပြောင်းရွှေ့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
- ❖ အေစီမီလန်အသင်းသည် နည်းပြ ဝတ်တူဆို၏ နေရာတွင် အစားထိုးရန်အတွက် စပါးအသင်းနည်းပြ ဝီရိုက်တီနီအား ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
- ❖ လီဗာပူးအသင်းနည်းပြ ကလော့သည် လက်ရှိကလပ် လီဗာပူးအသင်းတွင် နောက်ထပ်အနည်းဆုံးသုံးနှစ်အထိ ဆက်ရှိနေရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။



## အသင်းနဲ့လမ်းခွဲတော့မယ့် ရမ်ဆေးရဲ့နေရာမှာ မက်ဒီဆင်နဲ့ အစားထိုးမယ်ဆိုတဲ့ အာဆင်နယ်

အာဆင်နယ်အသင်းရဲ့ ကွင်းလယ်ပိုင်းမှာ အားထားရတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သော ရမ်ဆေးဟာ နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ အီတလီစီးရီးအေကလပ် ဂျူဗင်တပ်အသင်းကို ပြောင်းရွှေ့တော့မယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ရမ်ဆေးအနေနဲ့ ဂျူဗင်တပ်အသင်းကို ပြောင်းရွှေ့မယ်ဆိုရင်လေးနှစ်ခွဲသက်တမ်းရှိတဲ့ စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုမယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အဲဒီလို ရမ်ဆေးပြောင်းရွှေ့သွားပြီဆိုရင် အာဆင်နယ်အသင်းအတွက်တော့ ရမ်ဆေးနေရာမှာ အစားထိုးဖို့ ကစားသမားသစ်တစ်ဦးကို မဖြစ်မနေလိုအပ်လာတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရမ်ဆေးဟာ အခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ အာဆင်နယ်အသင်းအတွက် အကျိုးအရှိဆုံးကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်ပေမယ့် အာဆင်နယ်အသင်းပရိသတ်တွေကတော့ ရမ်ဆေးရဲ့ နေရာမှာ အစားထိုးဖို့ အာဆင်နယ်အသင်းလိုအပ်နေပြီလို့ တောင်းဆိုလာပါတယ်။

လက်ရှိမှာ ချယ်လီဆီးအသင်းနဲ့ ဆဲလ်တစ်အသင်းတို့မှာ ကစားခဲ့တဲ့ ကတ်စ်ကာရီနိုက ရမ်ဆေးရဲ့နေရာမှာ အစားထိုးဖို့ လက်စတာစီးတီးကစားသမားဖြစ်တဲ့ မက်ဒီဆင်အား ခေါ်ယူဖို့ အကြံပြုထားသလို အာဆင်နယ်အသင်းကလည်း တိုက်စစ်ရာ ကွင်းလယ်ပါ ကစားနိုင်စွမ်းရှိတဲ့ မက်ဒီဆင်အား ခေါ်ယူမယ်လို့ သတင်းတွေထွက်ပေါ်လာပါတယ်။

လက်စတာစီးတီးအသင်းဟာ ကွင်းလယ်တိုက်စစ်ကစားသမား မက်ဒီဆင်အား ပြီးခဲ့တဲ့ နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းက နေ့စဉ်ခွဲခွဲအသင်းထံမှ ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပြီး အခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ လက်စတာစီးတီးအသင်းအတွက် ခုနှစ်ဂိုးသွင်းယူထားကာ ဂိုးဖန်တီးမှုခြောက်ကြိမ်အထိပြုလုပ်ထားနိုင်ခဲ့တာကြောင့် အာဆင်နယ်အသင်းက ခေါ်ယူဖို့ စိစဉ်နေတာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

## ယခုနှစ်ရဲ့ ပီအက်စ်အေအကောင်းဆုံးကစားသမားအဖြစ် မန်စီးတီးတောင်ပံကစားသမားစတာလင်ကို ပန်ဒိုက် မဲပေး

လီဗာပူးအသင်းရဲ့ နောက်တန်းကစားသမား ပန်ဒိုက်ဟာ ယခုနှစ်ရဲ့ ပီအက်စ်အေ (ပရော်ဖက်ရှင်နယ်ဘောလုံးသမားများအဖွဲ့) ကပေးအပ်တဲ့ တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးကစားသမားဆုအတွက် မဲပေးရွေးချယ်ရာမှာ မန်စီးတီးတောင်ပံကစားသမား စတာလင်ကို မဲပေးခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

နောက်တန်းကစားသမားပန်ဒိုက်ဟာ လီဗာပူးအသင်းရဲ့ အကောင်းဆုံးနောက်တန်းကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သလို ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာလည်း ပရီမီယာလိဂ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ အကောင်းဆုံးကစားသမားအဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်ထားသူလည်းဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၂၄ နှစ်အရွယ် လီဗာပူးတောင်ပံကစားသမားဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ စတာလင်ဟာလည်း ယခုနှစ်မှာ မန်စီးတီးအသင်းအတွက် ပရီမီယာလိဂ်သွင်းဂိုး ၁၅ ဂိုးအထိသွင်းယူထားသူဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပန်ဒိုက်အနေနဲ့ ပီအက်စ်အေတစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးကစားသမားဆုဟာ စတာလင်နဲ့ ထိုက်တန်ပါတယ်လို့ ပြောခဲ့ပြီး လက်ရှိလီဗာပူးကစားဖော်တွေကိုတောင် မဲပေးခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။

ပန်ဒိုက်ဟာ စတာလင်ကို ပီအက်စ်အေတစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးကစားသမားဆုအတွက် မဲပေးခဲ့သလို အခြားသော မန်စီးတီးကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဘာနာဒိုဆေးလ်ဗားကိုလည်း မဲပေးခဲ့ပါတယ်။

နယ်သာလန်ကြွယ်ပွင့်ကစားသမား ပန်ဒိုက်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်

ဇန်နဝါရီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းက ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၇၅ သန်းနဲ့ လီဗာပူးအသင်းကို ရောက်ရှိလာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ ပန်ဒိုက်ဟာ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့တာကြောင့် သူ့ကိုယ်တိုင်လည်း တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးကစားသမားဆုကို ရရှိလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ထားတာလည်းဖြစ်ပါတယ်။



ငွေကြယ် - ရေးသားသည်

# နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဖလား အမျိုးသားဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

## နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဖလား အသက် ၂၅ နှစ် အောက် အမျိုးသားဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ပျဉ်းမနားမြို့ပေါင်းလောင်းအားကစားခန်းမ၌ကျင်းပရာ ဗိုလ်လုပွဲစဉ်အဖြစ် တပ်ကုန်းမြို့နယ် လက်ရွေးစင် ဘော်လီဘောအသင်းနှင့် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် လက်ရွေးစင်ဘော်လီဘောအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြ ရာ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် လက်ရွေးစင်ဘော်လီဘော အသင်းက သုံးပွဲပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရ ဗိုလ်ခွဲခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကိုကျင်းပရာ အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုများကို နေပြည်တော် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြား ရေးမှူး ဦးသန်းထိုက်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ချီးမြှင့်ပေး ပြီး ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယရရှိကြသည့် အသင်းများ အား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်များကို နေပြည်တော် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး

ဦးတင်ဇော်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ အသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးထိန်ဝင်းက ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယရရှိကြသည့် အသင်းများအား ငွေသား ဆုများကို ချီးမြှင့်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၁၉ ခုနှစ် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဖလား အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသားဘော်လီဘော ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမတံခွန်စိုက်ဆုဖလားရရှိသည့် ဇေယျာ သီရိမြို့နယ် လက်ရွေးစင်ဘော်လီဘောအသင်းအား နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်းက တံခွန်စိုက် ဆုဖလားကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဖလား အသက် ၂၅ နှစ်အောက် အမျိုးသားဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ကို ဧပြီ ၃ ရက်မှ ၉ ရက်ထိ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်မှ အသင်းရှစ်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြရာ



ဇေယျာသီရိမြို့နယ် လက်ရွေးစင်ဘော်လီဘောအသင်းက က တတိယဆုအဖြစ် ဆုများအသီးသီးဆွတ်ခူးရရှိသွား ပထမဆု၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ် လက်ရွေးစင်အသင်းက ကြောင်း သိရသည်။ ဒုတိယဆုနှင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် လက်ရွေးစင်အသင်း စိုးမိုး(ပြန်/ဆက်)

## လုပ်ငန်းတွင် ထိခိုက်ခဲ့သူအား အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှုအတွက် လူမှုဖူလုံရေးအကျိုးခံစားခွင့်ထုတ်ပေး



ပြည်ကြီးတံခွန် ဧပြီ ၁၀ လုပ်ငန်းတွင် ထိခိုက်၍ ဘယ်ဘက် လက် တံတောင်ဆစ်အောက် ပြတ် တောက်သူအား အမြဲတမ်းမသန်စွမ်း မှုအတွက် ၂၀၁၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေး

ဥပဒေနှင့်အညီ အကျိုးခံစားခွင့် ထုတ်ပေးခြင်းကို မန္တလေးမြို့ ပြည် ကြီးတံခွန်မြို့နယ် စပါးနံတယာ နှင့်ကျွတ်စက်ရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ ၌ ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက

ကျင်းပသည်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံ ရေးမှူးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်နင်းနင်းဦးက လူမှုဖူလုံ ရေး အကျိုးခံစားခွင့်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လူမှုဖူလုံရေး ဥပဒေအကြောင်း သိကောင်းစရာများ ဆွေးနွေး ပြော ကြားသည်။

အာမခံအလုပ်သမား ဦးဝေဖြိုး အောင်အား လူမှုဖူလုံရေးအကျိုး ခံစားခွင့် ငွေလုံးငွေရင်း ငွေကျပ် ၄၄၄၅၂၈၀ အား မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး လူမှုဖူလုံရေးမှူးမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ စပါးနံတယာနှင့်

ကျွတ်စက်ရုံမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင် မောင်က အဆိုပါ အလုပ်သမားအား ကရုဏာထောက်ပံ့ကြေးအဖြစ် ငွေ ကျပ် ၃၀၀၀၀၀ အား ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် မန္တလေးမြို့မြို့နယ်လူမှု ဖူလုံရေးမှူး (ရုံးခွဲ-၃) တွင် အကျိုးဝင် မှတ်ပုံတင်ထားသော စပါးနံတယာ နှင့် ကျွတ်စက်ရုံမှ အာမခံအလုပ် သမား ဦးဝေဖြိုးအောင်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန် ၇ ရက်က ကျွတ်ညစ်စက် အတွင်းသို့ကျလာသော ရော်ဘာများ အား လက်ဖြင့်စက်ထဲထည့်ရာမှ ဘယ်ဘက်လက် တံတောင်ဆစ် အောက် ပြတ်တောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

## ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

### မယ်စဲ ဧပြီ ၁၀

ကယားပြည်နယ် မယ်စဲမြို့နယ်တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံ ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသော ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဧပြီ ၈ ရက် နံနက်က အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းပန်ဖု၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းလင်းလင်း၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးသန်း၊ ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က ကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အဖွဲ့သည် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေ သိန်း ၅၀ ဖြင့် မယ်ဆည်နယ် ကျေးရွာရှိ တိုးချဲ့ရွာအတွင်း မြေသားလမ်း ပေ ၂၄၀၀ ဖောက်လုပ်နေမှု အခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)

## တာချီလိတ်မြို့နယ်၌ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး

### တာချီလိတ် ဧပြီ ၁၀

ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ်ခွဲကျေးရွာတွင် လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ဧပြီ ၇ ရက် နံနက်က ဘုရားကျောင်း၌ပြုလုပ်ရာ ကျေးရွာနေပြည်သူ ၁၂၀ ခန့် တက် ရောက်သည်။

လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနိုင်ရန်အတွက် တပ်ဖွဲ့စိတ်(၁) တာချီလိတ်မှ တပ်ဖွဲ့စိတ်မှူး၊ ရဲမှူး၊ ရင်ရင်အေးက ခရိုင်အတွင်း ကျေးရွာများတွင် နေထိုင်သူ အချင်းချင်း၊ လူမျိုးတူပွဲစားများက တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ပေးမည်ဟူ၍

လည်းကောင်း၊ တရုတ်အမျိုးသားများနှင့် လက်ထပ်ရန်လည်းကောင်း စည်းရုံး၍ လူကုန်ကူးမှုများဖြစ်ပွားလေ့ရှိကြောင်း ပညာပေးဟောပြောကာ ရဲအုပ်လှဘုန်းက ယခင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ်များနှင့်အတူ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဟောပြောပွဲအပြီးတွင် အသိပညာပေး ဝီဒီယိုပြသပေးပြီး လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် ပိုစတာများအား ဖြန့်ဝေပေးသည်။

ဝေယလင်း(ပြန်/ဆက်)



## မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဟောပြောပွဲနှင့် မီးငြိမ်းသတ်ရေးသရုပ်ပြ

### မိုးကုန်း ဧပြီ ၁၀

မူဆယ်ခရိုင် မိုးကုန်းမြို့တွင် မိုးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် လက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်ရေးသရုပ်ပြမှုကို ဧပြီ ၈ ရက် ဇွန်လွဲ ၁ နာရီတွင် မိုးကုန်းမြို့ ပြည်သူ့အထူးပြုလုပ်သည်။

မီးဘေးအန္တရာယ်ကြိုလာပါက မီးငြိမ်းသတ်နိုင်အောင် မီးငြိမ်းသတ်ပုံ၊ ငြိမ်းသတ်နည်းကို မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့ပြီး ပြည်သူ များအား မီးသတ်ဆေးဘူးများဖြင့် လက်တွေ့ငြိမ်းသတ်စေခဲ့သည်။ ထို့နောက် သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ်ယာဉ်များ ဖြင့် မီးငြိမ်းသတ်ပုံ မီးငြိမ်းသတ်နည်းများကို လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့သည်။

“မီးသတ်ဆေးဘူးကို အသုံးပြုတတ်အောင် မီးငြိမ်းသတ်ပုံကို လက်တွေ့ ပြုလုပ်နိုင်ပါသည်။ ဈေးဆိုင်ခန်းတစ်ခန်းချင်း၊ တစ်ဦးချင်း မီးကို ပေါ်လျော့စွာ အသုံးမပြုရန်အတွက် ခုလိုပြုလုပ်ပေးရခြင်းဖြစ်ပါသည်”ဟု မီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးချစ်ထွေးအောင်က ပြောသည်။

ဝန်ရိုးထန်(ပြန်/ဆက်)



## နိုင်ငံခြားဘာသာ(ဂျပန်) စကားပြောသင်တန်းဖွင့်

### မကွေး ဧပြီ ၁၀

နိုင်ငံခြားဘာသာ (ဂျပန်) စကားပြောအခြေခံသင်တန်း (၃/၂၀၁၉) ကို ထနောင်းရင်ခွင်စာပေပိုင်းနှင့် အောင်ပွဲစံကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း တို့ ပူးပေါင်း၍ ဧပြီ ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက မကွေးမြို့အောင်ပွဲစံ ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပသည်။

“ဒီသင်တန်းက အခမဲ့သင်တန်းဖြစ်ပါတယ်။ မကွေး၊ မင်းဘူး၊ မင်းလှ၊ စလင်း၊ ရေနံချောင်း၊ နတ်မောက်၊ မြို့သစ်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်တို့မှ သင်တန်းသားစုစုပေါင်း ၂၀၀ နဲ့ ဖွင့်လှစ်ပို့ချနေတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု စာရေးဆရာနိုင်ယုဝေက ပြောသည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် သင်တန်းဆရာကြီး ဒေါက်တာသိန်းဆွေ (ဂျပန် တက္ကသိုလ်) နှင့် လက်ထောက်ဆရာ၊ ဆရာမ ဒေါ်ယုကလျာမြင့်တို့က ဧပြီ ၃၀ ရက်ထိ သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခဗ)



# မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသကြိတ်နှင့်ခရီးသွားဧည့်သည်များအကြားလူကြိုက်များသည့် ပါပန်ကျွန်း(Smart Island)



မြိတ် ဧပြီ ၁၀

လှပရှည်လျားသော သဲတန်းဖြူကမ်းခြေ၊ ကျောက်စရစ်ကမ်းခြေ၊ ကြည်လင်စိမ်းလန်းသောရေပြင်၊ အလွန်လှပသောရေအောက်ရှုခင်းများ၊ သန္တာကျောက်တန်းများ၊ မျိုးစိတ်ပေါင်းများစွာသော ရေနေသတ္တဝါများဖြင့် အလွန်ဂုဏ်ယူဖွယ်ကောင်းသော သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်တည်ရှိသည့် မြိတ်ကျွန်းစုရှိ ပါပန်ကျွန်း(Smart Island) ကို သင်္ကြန်ကာလတွင် လာရောက်လည်ပတ်ရန် ကြိုတင်မှာယူမှုများများပြားလျက်ရှိကြောင်း ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ သိရသည်။

မြိတ်ကျွန်းစုတွင် ကျွန်းအပန်းဖြေခရီးသွားလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသော ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်း ၃၅ ခုရှိပြီး Speed Boat အစင်း ၄၀ ခန့်ရှိကြောင်း၊ သင်္ကြန်ကာလတွင် Speed Boat များ၌ ဝန်ပို့မတင်ရေး၊ အသက်ကယ်အင်္ကျီနှင့် ဆေးသေတ္တာများယူဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးစက်များ တပ်ဆင်ရေး စသည်တို့ကို မြိတ်ခရိုင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း အစည်းအဝေးတွင် ညွှန်ကြားထားကြောင်း၊ ကျွန်းအပန်းဖြေခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် လုံခြုံရေးကို အသင်းအနေဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ကို အကူအညီတောင်းထားကြောင်း၊ သင်္ကြန်ကာလတွင် လာရောက်ကြသော ခရီးသွားများဆိပ်ကမ်းမှ လှေပေါ်တက်ဆင်း အန္တရာယ်ကင်းရှင်းအောင် ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဖွဲ့စည်းထားပြီး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြိတ်ခရိုင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဆွေမြင့်ထံမှ သိရသည်။

ပါပန်ကျွန်း(Smart Island) သည် ဧရိယာအားဖြင့်(၅၄၅ ဒသမ ၀၆) ဧကခန့်ရှိကာ တောတောင်ထူထပ်၍ ကျွန်း၏ မြောက်ဘက်ပိုင်းတွင် ပေ ၄၀၀၀ ခန့်ရှည်လျားသော ကျောက်စရစ်ကမ်းခြေတစ်ခုနှင့် တောင်ဘက်တွင် ပေ ၆၀၀ ခန့်ရှည်လျားသော သဲဖြူကမ်းခြေ သုံးခုတည်ရှိပြီး ကျွန်း၏ အရှေ့ဘက်တွင် နှစ်ဖက်လှကျွန်း၊ အနောက်ဘက်တွင် ပဒန်းကျွန်း၊ မြောက်ဘက်တွင် ကွမ်းရွက်ကျွန်း၊ တောင်ဘက်တွင် ဒါန်းကျွန်းတို့ တည်ရှိကြောင်း မြိတ်ခရိုင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ သိရသည်။  
ခိုင်ထူး(ပြန်/ဆက်)

